
Protokół Nr XIII/2011
sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach

w dniu 24 sierpnia 2011 r.
w sali sesyjnej tarnogórskiego Ratusza

od godz. 9:30 do godz. 14:00

1. Otwarcie sesji.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

3. Część informacyjna.

4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 29 czerwca oraz z dnia 13 lipca br.

5. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 rok.

6. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Tarnowskie Góry.

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  wyboru  ławników  sądowych 

na kadencję 2012 – 2015.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej 

w  Tarnowskich  Górach  do  zasięgnięcia  od  Komendanta  Wojewódzkiego  Policji 

w  Katowicach  informacji  o  kandydatach  na  ławników  do  Sądu  Okręgowego 

w  Gliwicach  oraz  do  Sądu  Rejonowego  w  Tarnowskich  Górach  na  kadencję 

2012 - 2015.

9. Projekt  uchwały  w  sprawie zmiany  Uchwały  Nr  XI/139/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 29 czerwca 2011 r.  w sprawie zmiany Załącznika 

Nr 3 do Statutu Gminy Tarnowskie Góry nadanego Uchwałą Nr VIII/91/2011 Rady 

Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 30 marca 2011r.

10.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/75/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

REPTY ŚLĄSKIE.

11. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/76/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

STARE TARNOWICE.

12.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/77/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

STRZYBNICA.

13.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/78/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 
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OSADA JANA.

14.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/79/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

ŚRÓDMIEŚCIE – CENTRUM.

15.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/80/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

SOWICE.

16.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/81/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

OPATOWICE.

17.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/82/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

LASOWICE.

18.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/83/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

PNIOWIEC.

19.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/84/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

RYBNA.

20.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/85/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

BOBROWNIKI ŚLĄSKIE – PIEKARY RUDNE.

21.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  LV/660/2010  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich  Górach z  dnia  28  kwietnia  2010r.  w sprawie  utworzenia  stałych 

obwodów głosowania oraz określenia ich granic i numerów.

22.Projekt  uchwały  w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  szpitalach, 

zakładach  pomocy  społecznej  i  areszcie  śledczym,  ich  granic  i  numerów  oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych.

23.Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy Tarnowskie Góry oraz ustalenia 

zasad i  trybu występowania  przez  grupę mieszkańców miasta  Tarnowskie  Góry 

z inicjatywą podjęcia uchwały lub stanowiska przez Radę Miejską w Tarnowskich 

Górach.

24.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XI/142/2011  Rady  Miejskiej  w 

Tarnowskich Górach z dnia 29 czerwca 2011 w sprawie opłat za pobyt dziecka w 
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Żłobku Publicznym Nr 1 prowadzonym przez Gminę  Tarnowskie Góry.

25. Projekt  uchwały  w  sprawie   wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów 

dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących  własnością  Gminy  Tarnowskie 

Góry.

26.Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  LIII/630/2010  Rady  Miejskiej 

w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  2010r.  w  sprawie  wyrażenia  zgody 

na  oddanie  w  użytkowanie  w  trybie  bezprzetargowym  nieruchomości  gruntowej 

położonej przy ul. Laryszowskiej w Tarnowskich Górach.

27. Interpelacje, wnioski, pytania radnych, dyskusja ogólna.

     

Ad. 1
Przewodniczący Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK otworzył obrady XIII sesji Rady 

Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach,  a  następnie  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził 

prawomocność obrad i powitał gości, przybyłych na dzisiejszą sesję.

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 2                                                                                

Przewodniczący Rady Miejskiej,  Stanisław KOWOLIK zwrócił  się  do Rady Miejskiej 

oraz Burmistrza Miasta z pytaniem o uwagi i wnioski do porządku obrad.

Wobec braku zgłoszonych uwag  do porządku obrad dzisiejszej  sesji  Przewodniczący 
Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK przystąpił do procedury głosowania. 

Za głosowało – 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych,

4 Radnych nie brało udziału w głosowaniu.

Porządek  obrad  XIII  sesji  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  został  przyjęty 
/jak w pkt. 1 – 27, str. 1-3 niniejszego Protokołu/. 

Ad.  3
W  tej  części  posiedzenia Przewodniczący  Rady  Miejskiej  wspólnie  z Burmistrzem 
Miasta złożyli życzenia Radnym, którzy obchodzili rocznicę urodzin w lipcu i sierpniu br.

Część informacyjna Przewodniczącego Rady Miejskiej.
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• W dniu 9 sierpnia 2011  r.  otrzymałem pismo  Profesora Zygmunta PEJSAKA, 
w którym wyraził on swoją wdzięczność z nadania tytułu Honorowego Obywatela 

Miasta Tarnowskie Góry. 

• W  dniu  21  lipca  2011  r.  Radny  Piotr  SZCZĘSNY  zwrócił  się  do  mnie 

o uzupełnienie protokołu X Sesji Rady Miejskiej z dnia 25 maja 2011 r. w części 

wypowiedzi  Naczelnika  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Pana  Marka 

KABUSA dotyczącej ulicy Długiej  w Tarnowskich Górach.

• W dniu 2 sierpnia 2011 r. otrzymałem pismo Śląskiego Związku Gmin i Powiatów 

w  sprawie  kierowania  uwag  do  projektu  ustawy  o  wzmocnieniu  udziału 

mieszkańców   w  działaniach  samorządu  terytorialnego,  o  współdziałaniu  gmin, 

powiatów i województw oraz o zmianie niektórych ustaw (projekt z dnia 22 lipca 

2011r.). Adres e - mail ipragnaca@silesia.org.pl

• W dniu 19 lipca 2011 r. otrzymałem od Wojewody Śląskiego decyzję o umorzeniu 

postępowania  nadzorczego w  sprawie  stwierdzenia  nieważności  uchwały 

Nr IX/116/2011, Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 27 kwietnia 2011 r. 

w sprawie  wpisu  Gminy  Tarnowskie  Góry  do  rejestru  jednostek  samorządu 

terytorialnego wykonujących działalność w zakresie telekomunikacji  oraz uchwały 

Nr  IX/112/2011  w  sprawie  przyjęcia  planu  nadzoru  nad  żłobkami  i  klubami 

dziecięcymi.

• W dniu 3 sierpnia 2011r.  Wojewoda Śląski przesłał zawiadomienie o wszczęciu 

postępowania  nadzorczego  w  sprawie  stwierdzenia  nieważności  uchwał 

Nr XI/153/2011  i   Nr XI/154/2011 Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach z dnia 

29 czerwca  2011  r.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów 

dzierżawy  nieruchomości  gruntowych,  będących  własnością  Gminy  Tarnowskie 

Góry.

• W dniu 8 sierpnia 2011 r.     otrzymałem rozstrzygnięcie nadzorcze  stwierdzające 

nieważność  powyższych  uchwał  w  części  określonej  w  załączniku  do  uchwały 

w zakresie kolumny „Czynsz netto”.

• W dniu 17 sierpnia 2011r. Wojewoda Śląski  przesłał zawiadomienie o wszczęciu 

postępowania  nadzorczego  w  sprawie  stwierdzenia  nieważności  uchwał 

Nr XII/157/2011, Nr XII/158/2011, Nr XII/159/2011, Nr XII/160/2011, Nr XII/161/2011, 

Nr  XII/162/2011,  Nr  XII/163/2011,  Nr  XII/164/2011,Rady Miejskiej  w Tarnowskich 

Górach z dnia 13 lipca 2011r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 
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od  opłaty  z  tytułu  przekształcenia  prawa  użytkowania  wieczystego  w  prawo 

własności nieruchomości wykorzystywanej na cele mieszkaniowe .

• W dniu 22 sierpnia 2011 r. otrzymałem rozstrzygnięcie nadzorcze  stwierdzające 

nieważność powyższych uchwał. 

• W dniu 18 sierpnia 2011 r. NSZZ „Solidarność” przy Ośrodku Pomocy Społecznej 

w  Tarnowskich  Górach,  wniósł  o  przyznanie  podwyżek  stawki  zasadniczej  dla 

wszystkich pracowników MOPS w Tarnowskich Górach.

• W dniu 22 sierpnia 2011 r.  Radny Piotra  SZCZĘSNY zwrócił  się o kserokopie 

uchwał  podjętych  przez  Rady  Dzielnicy  Repty  Śląskie,  Pniowiec  i  Bobrowniki 

Śląskie – Piekary Rudne w sprawie poparcia kandydatury Arkadiusza CZECHA na 

stanowisko Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.

• W dniu  22  sierpnia  2011  r. otrzymałem do  wiadomości  pismo  skierowane  do 

Wojewódzkiego  Inspektoratu  Ochrony  Środowiska  w  Katowicach,  Delegatura 

w Częstochowie, w sprawie kontroli przeprowadzonych w firmie OLMET.

• W  dniu  22  sierpnia  2011r. wpłynęło  zaproszenie  do  udziału  w  biegu 

samorządowca („VIP”)  na  dystansie  1000 m,  który odbędzie  się  w ramach „VII 

Tarnogórskiego Biegu Sedlaczka” dnia 10 września 2011r. w Parku Miejskim przy 

ulicy Kardynała Stefana Wyszyńskiego.

• W  dniu  3  września  2011r.  odbędzie  się  V  Charytatywny  Turniej  Sportowy. 

W ramach  tej  imprezy  odbędą  się  rozgrywki  w  siatkówce  (halowej),  siatkówce 

plażowej  oraz  piłce  nożnej.  Radni  zainteresowani  udziałem  proszeni  są 

o zgłoszenie udziału do Referatu Sportu do dnia 25 sierpnia 2011r.

Część informacyjna Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.

INFORMACJA
z działalności wydziałów Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych Gminy 

w okresie od dnia 28.06.2011r. - 23.08.2011r. 

Wydział Inwestycji i Remontów:

1. "Budowa  boiska  wielofunkcyjnego  wraz  z  dojazdem  przy  ZSP  Nr  2"  –  Odebrano 

dokumentację      projektową. Następnie przygotowano i ogłoszono zamówienie publiczne 

na budowę boiska.
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2. "Budowa bieżni lekkoatletycznej przy SP Nr 5" – trwają prace projektowe.

3. Oświetlenie ulic - trwają prace projektowe budowy oświetleń w 6 punktach miasta: przy 

ul. Obwodowej, Śniadeckiego, Targowej, Plebiscytowej, Ogrodowej, Staropolskiej.

4. Remont budynku przy ul. Sienkiewicza 2 – Ogłoszono postępowanie przetargowe na 

przebudowę pomieszczeń Wydziału Ochrony Środowiska

5. Utwardzenie  dróg  gruntowych  wewnętrznych  i  dojazdowych  –  rozstrzygnięto 

postępowanie  przetargowe.  Podpisano  umowę  z  wykonawcą.  Rozpoczęto  roboty 

geodezyjne wytyczenia ciągu pieszego od Osiedla Andersa w kierunku ul. Nakielskiej.

6. "Termomodernizacja  obiektów  oświatowych  -  Gimnazjum  Nr  4"  –  zakończono 

docieplenie  elewacji  frontowej  segmentu  B.  Trwają  prace  związane  z  dociepleniem 

elewacji segmentu A.

7. Zgłoszono  zakończenie   budowy  ogrodzenia  boiska  TS  Gwarek.  Trwa  procedura 

odbiorowa.

8. Remont nawierzchni na terenie PG Nr 4 – zakończono remont nawierzchni parkingu.  

Wykonano  wymianę  istniejącej  nawierzchni  placu  z  płytek  betonowych  na  kostkę 

betonową oraz wykonano odwodnienie nawierzchni placu.

9. Rewitalizacja placu zabaw w parku miejskim przy ul.  Kard. Stefana Wyszyńskiego – 

w wyniku przetargu nieograniczonego zawarto umowę na wykonanie modernizacji placu 

zabaw.

10. „Remont boiska KS „Górnik” Bobrowniki Śląskie – dokonano odbioru remontu boiska 

i uzgodniono z Zarządem Klubu dalszą pielęgnację, wspólnie z Urzędem murawy boiska.

11. Budowa  drogi  lokalnej  łączącej  ul.  Bałtycką  z  ul.  Łanową  wg  wskazań  planów 

zagospodarowania  przestrzennego.  Zawarto  umowę  na  wykonanie  dokumentacji 

projektowej.  W uzgodnieniu jest koncepcja przebiegu.

12. Budowa  drogi  ul.  Sielanka  wraz  z  kanalizacją  deszczową  oraz  oświetleniem.  

Zawarto umowę na wykonanie dokumentacji projektowej.

13. Wykonanie  chodnika  łączącego  ul.  Ks.  Siwca  z  ul.  M.  Rozpłochowskiej  –  trwa 

postępowanie  przetargowe  w  celu  wyłonienia  wykonawcy  chodnika.  Wymagane  jest 

podpisanie  stosownego  porozumienia  ze  Spółdzielnią  Mieszkaniową  „Chemik” 

w partycypacji w kosztach inwestycji.

14. Remont i konserwacja boisk szkolnych - zawarto umowę na wykonanie dokumentacji 

projektowej na konserwację nawierzchni boiska do hokeja na trawie na terenie GP 4.

15. Termomodernizacja  budynku  Przedszkola  Nr  11  -  zawarto  umowę  na  wykonanie 

dokumentacji projektowej.
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16. Remont  domu dla  bezdomnych  mężczyzn  -  rozpoczęto  procedurę  przetargową na 

remont dachu i instalacji c.o. w budynku.

Wydział Gospodarki Miejskiej:

1. Remont dachu budynku przy ulicy Częstochowskiej 28 za kwotę 117.723,26 zł brutto.

2. Remont dachu budynku przy ulicy Bocznej 6 za kwotę 127.795,35 zł brutto.

3. Remont dachu budynku przy ulicy Strzeleckiej 25 za kwotę 52.901,87 zł brutto.

4. Remont dachu i kominów, dobudowa przewodów wentylacyjnych, wykonanie instalacji 

gazowej  w  budynku przy ulicy Górniczej 30, 30a  za kwotę 91.086,61 zł.

5. Remont ogrodzenia przy ulicy Gliwickiej 25 za kwotę 33.839,88 zł brutto.

6. Zapewniono  podłączenie  zasilania  oraz  obsługę  zabezpieczenia  energetycznego 

imprezy masowej Gwarki Tarnogórskie 2011.    

Wydział Gospodarki Nieruchomościami:

1.     Przygotowano postanowienia w sprawie:  

− sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości zabudowanej 

usytuowanej w rejonie ulicy Grzybowej w Tarnowskich Górach,

− sprzedaży  w  drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego  lokalu  mieszkalnego 

usytuowanego w budynku przy ulicy Słoneczników 55 w Tarnowskich Górach,

− sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego lokalu  mieszkalnego nr  7 

usytuowanego w budynku przy ulicy Teofila Królika 15 w Tarnowskich Górach,

− sprzedaży na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku przy ulicy 

Legionów 37A, B w Tarnowskich Górach,

− zbycia w formie bezprzetargowej nieruchomości gruntowej przy ulicy Równoległej.

2.     Zawarto akty notarialne:  

− sprzedaż w drodze rokowań lokalu mieszkalnego w budynku przy ulicy Krakowskiej 17 

za kwotę: 25.000 zł,

− sprzedaż w drodze rokowań lokalu mieszkalnego w budynku przy ulicy Opolskiej 8 za 

kwotę:49.500 zł,

− sprzedaż w drodze  rokowań 2  nieruchomości  gruntowych  usytuowanych  przy ulicy 

B. Śmiałego za łączną kwotę 130.000 zł netto,

− sprzedaż  w  drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego  nieruchomości  gruntowej 

usytuowanej przy ulicy Towarowej za kwotę: 463.600 zł netto. 
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3.     Przygotowano wykazy nieruchomości przeznaczonych do zbycia:  

− lokale mieszkalne usytuowane w budynku przy ul. Powstańców Śl. 36A przeznaczone 

do zbycia na rzecz najemców,

− lokal  mieszkalny  usytuowany  w  budynku  przy  ul.  Legionów 37B  przeznaczony  do 

zbycia na rzecz najemcy,

− nieruchomość  zabudowana  usytuowana  w  rejonie  ulicy  Grzybowej  w  Tarnowskich 

Górach przeznaczona do zbycia w drodze przetargu ustnego nieograniczonego,

− lokal mieszkalny usytuowany w budynku przy ulicy Teofila Królika 15 przeznaczony do 

zbycia w drodze przetargu ustnego nieograniczonego,

− 4  nieruchomości  gruntowe  usytuowane  w  rejonie  ulicy  Bystrama-Ziolonej 

przeznaczone do zbycia w drodze przetargów ustnych nieograniczonych.

4.     Przygotowano ogłoszenia o zbyciu:  

− w drodze przetargów ustnych nieograniczonych 2 lokali  mieszkalnych usytuowanych 

przy ulicy Krakowskiej 2A/1 i Słoneczników 55/21,

− w  drodze  II  przetargów  ustnych  nieograniczonych  nieruchomości  gruntowych 

usytuowanych przy ulicy Wiejskiej i Głogowej.

5.     Wydano:  

− 28 zgód na wejście w teren,

− 77  decyzji  o  przekształceniu  prawa  użytkowania  wieczystego  gruntu  w  prawo 

własności,

− 3 rezygnacje z prawa pierwokupu,

− 19 zawiadomień o nadaniu numeru porządkowego nieruchomości,

− 21 postanowień opiniujących podział nieruchomości,

− 24 decyzje zatwierdzające projekty podziału  nieruchomości,

−  2  postanowienia o wszczęciu postępowania rozgraniczającego nieruchomości,

− 6 decyzji rozgraniczających nieruchomości.

6. Złożono 9 wniosków do Wojewody Śląskiego o komunalizację nieruchomości z mocy 

prawa. 
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Zespół ds. Realizacji Projektu pn. Budowa kanalizacji  sanitarnej 

i deszczowej w Tarnowskich Górach:

1. Kontrakt 1A – Modernizacja i rozbudowa systemu kanalizacji sanitarnej i deszczowej 

w zlewni COŚ:

-  zakończono  zasadniczy  zakres  robót  objętych  Kontraktem  nr  1A,  wykonywane  są 

przełączenia sieci kanalizacyjnych związanych z trwającym rozruchem COŚ,

- trwają czynności związane z przekazaniem wytworzonego majątku trwałego na majątek 

Gminy Tarnowskie Góry,

-  trwa  podłączanie  posesji  do  studzienek  przyłączeniowych  w  ulicach:  Wiosenna, 

Stawowa,  Mościckiego  ,  1-Maja,  Korfantego,  Fabryczna,  Św.  Wojciecha,  3  go  Maja, 

Andersa, Leśna, Letnia, Źródlana, Plebiscytowa, Błękitna, Wrzosowa, Jasna, Łączna.

2. Kontrakt 1B – Modernizacja i rozbudowa systemu kanalizacji sanitarnej i deszczowej 

w zlewni COŚ:

- budowa sieci w dzielnicy Bobrowniki Śląskie: Parkowa, Radzionkowska, Prochowa,

- budowa sieci w dzielnicy Śródmieście – Centrum – rejon ronda im. płk. Ranoszka, rejon 

ul.  Kard.  Wyszyńskiego  (tereny  boisk  szkolnych  SP  nr  3  i  gimnazjum  nr  2),  rejon 

ul.Wyszyńskiego,  

i Gliwickiej, ul. Gruzełki, ul. Towarowa,

- budowa sieci w rejonie Kolejarz - Staszic – ulice: Szczęść Boże.

Trwają czynności związane z odtwarzaniem nawierzchni w ulicach, w których zakończono 

układanie sieci kanalizacyjnej.

3. Kontrakt 2 - Budowa Centralnej Oczyszczalni Ścieków:

-  przeprowadzono  pozytywne  próby  rozruchowe  urządzeń  takich,  jak:  kraty,  pompy, 

piaskowniki, dmuchawy i mieszadła,

- trwa rozruch bioreaktora "f2" z wykorzystaniem ścieków surowych,

- pod koniec sierpnia planuje się asfaltowanie dróg wewnętrznych oraz drogi dojazdowej 

do oczyszczalni.

4. Kontrakt  6  –  Opracowanie  dokumentacji  projektowej  rozbudowy  i  modernizacji 

kanalizacji sanitarnej, ogólnospławnej i deszczowej w zlewni „Repty” i „Leśna”

- trwają prace projektowe kanalizacji dla Strzybnicy i Rept.

9



5. II Faza
- w dniu 01.07.2011 r. podpisano umowę o dofinansowanie projektu II Fazy z NFOŚiGW,

-  rozstrzygnięto  przetarg  na  doprojektowanie  fragmentów  kanalizacji  w  dzielnicy 

Śródmieście-Centrum,

- trwają prace nad przygotowaniem przetargu na wykonanie usługi Inżyniera Kontraktu dla 

II Fazy,

- trwają prace przygotowawcze do przetargu na zaprojektowanie kanalizacji i prowadzenie 

nadzoru autorskiego dla dzielnicy Repty.

6. Realizacja spraw bieżących:

 - współpraca z instytucjami zewnętrznymi, inwestorami i mieszkańcami Tarnowskich Gór.

Wydział Strategii, Rozwoju i Promocji Miasta:

- Przygotowanie oraz wysyłka zaproszeń dla gości, którzy w dniach od 9 do 11 września 

2011 roku przybędą do Tarnowskich Gór, aby wziąć udział w  dorocznym święcie miasta 

„Gwarki  2011”. 

- Organizacja  pobytu  delegacji  z  miast  partnerskich  w  Tarnowskich  Górach  podczas 

„GWARKÓW”.

- Trwają  prace  nad  organizacją  „Konkursu  na  najciekawszy strój  historyczny GWARKI 

2011”.

- Współpraca  Gminy  z  Europejskim  Forum  Studentów  AEGEE  przy  realizacji 

organizowanego w 2011r.  międzynarodowego Projektu Summer University:  Lost in the 

jungle of unknown, który odbył się w dniach od 7-21 lipca 2011 r.

- Organizacja  VIII  Parady  Pojazdów  Zabytkowych  Bytom  Tarnowskie  Góry  2011  - 

10.09.2011.

- Trwają prace związane z rozliczaniem projektów pn.: 

- „Budowa ul. Kruczej i Grunwaldzkiej w Tarnowskich Górach”, realizowanego w ramach 

Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa  Śląskiego  na  lata  2007-2013, 

Priorytet  VII  –  Transport,  Działanie  7.1.  Modernizacja  i  rozbudowa  sieci  drogowej, 

Poddziałanie 7.1.2. Modernizacja i rozbudowa infrastruktury uzupełniającej kluczową sieć 

drogową.

- „Rewitalizacja Pałacu w Rybnej wraz z otoczeniem na cele kulturalne” 
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dofinansowanego  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa 

Śląskiego na lata 2007-2013, Priorytet IV- Kultura, Działanie 4.1.Infrastruktura kultury. 

- Zakończono  rzeczową  realizację  projektu  pn.„Inwestuj  w  Tarnowskich  Górach”, 

współfinansowanego  przez  Unię  Europejską  z  Europejskiego  Funduszu  Rozwoju 

Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego. 

- Przygotowywanie projektów i  wydruk plakatów, ulotek na potrzeby Urzędu Miejskiego 

oraz organizacji pozarządowych. 

- Trwają  prace  nad  opracowywaniem  systemów  indywidualizacji  wizualnej  Urzędu 

Miejskiego w Tarnowskich Górach. 

- Na prośbę Stowarzyszenia Rodzin Katyńskich- zdygitalizowanie materiałów dotyczących 

mordu katyńskiego. 

- Przygotowywanie  i  wydawanie  materiałów  promujących  Gminę  Tarnowskie  Góry 

na indywidualne  wnioski  mieszkańców  Gminy  oraz  różnych  instytucji  wpływające 

do Urzędu Miejskiego w Tarnowskich Górach. 

Biuro Zamówień Publicznych:

Wszczęte postępowania o udzielenie zamówienia publicznego

W trybie przetargu nieograniczonego o wartości zamówienia mniejszej niż kwoty określone 

w przepisach wydanych na podstawie art.  11  ust.  8  ustawy Pzp (193.000 Euro  – dla 

dostaw lub usług i 4.845.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

1. Utwardzenie dróg gruntowych dojazdowych i wewnętrznych w Tarnowskich Górach,

2. Zakup komputerów i oprogramowania,

3. Wycena nieruchomości na terenie Tarnowskich Gór w 2011r.,

4. Przeprowadzenie  szkoleń  specjalistycznych  i  informatycznych  dla  pracowników 

Urzędu Miejskiego w Tarnowskich Górach,

5. Wykonanie  ogrodzenia  przy  stadionie  miejskim  przy  ul.  Wojska  Polskiego 

w Tarnowskich Górach – II etap,

6. Budowa  boiska  wielofunkcyjnego  wraz  z  dojazdem  przy  ZSP  w  Tarnowskich 

Górach,

7. Wykonanie chodnika łączącego ul. ks. Siwca z ul. Rozpłochowskiej w Tarnowskich 

Górach, Remont pomieszczeń Wydziału Ochrony Środowiska  Urzędu Miejskiego 

w Tarnowskich Górach,

8. Zakup energii elektrycznej.
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W trybie zamówienia z wolnej ręki:

1. Dystrybucja energii elektrycznej,

2. Kontrakt  1B/Uz-2  –  zamówienie  dodatkowe  dla  Kontraktu  1B  Modernizacja  i 

rozbudowa  systemu  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  w  zlewni  Centralnej 

Oczyszczalni Ścieków.

W trybie przetargu nieograniczonego o wartości zamówienia równej lub przekraczającej 

kwoty określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (193.000 

euro dla dostaw lub usług i 4.845.000 euro dla robót budowlanych) na:

1. Zimowe utrzymanie dróg w sezonie 2011/2012.

Zakończone postępowania o udzielenie zamówienia publicznego

W trybie przetargu nieograniczonego o wartości zamówienia mniejszej niż kwoty określone 

w przepisach wydanych na podstawie art.  11 ust.  8 ustawy Pzp (193.000 Euro – dla 

dostaw lub usług i 4.845.000 euro – dla robót budowlanych) na:

1.  Utwardzenie  dróg  gruntowych  dojazdowych  i  wewnętrznych  w  Tarnowskich 

Górach,

2.  Wycena nieruchomości na terenie Tarnowskich Gór w 2011 r.,

3.  Utwardzenie placu oraz remont budynku gospodarczego na terenie OSP Repty 

Śląskie przy ul. Długiej 10 w Tarnowskich Górach;

Unieważniono postępowanie na :

1. Zakup sprzętu komputerowego. Postępowanie unieważniono na mocy art. 93 ust. 1 

pkt 1 ustawy  Pzp, albowiem nie złożono żadnej oferty.

Wydział Ochrony Środowiska:

1.     Decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach:  

Wydano decyzje dla przedsięwzięć:

- budowa zespołu kontenerowych garaży na samochody osobowe w ilości 51 szt. przy 

ul. Donieckiej,

- przebudowa hali badawczo-przemysłowej i budowa stanowisk badawczych  na terenie 

FMiU TAGOR S.A. przy ul. Hutniczej 5-9, 

-  budowa  hali  magazynowo  –  usługowej  z  budynkiem  biurowym  i  niezbędną 

infrastrukturą,  przyłączami,  sieciami:  wody,  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej, 
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elektroenergetyczną,  gazu,  parkingami  i  drogami  wewnętrznymi,  zbiornikiem  p.poż. 

I obiektem technicznym przy ul. Czarnohuckiej 3,

-  rozbudowa  istniejącego  obiektu  zakładu  obsługi  samochodów  osobowych 

i dostawczych  o  pomieszczenie  socjalne  przy  ul.  Fiołków  14  –  od  decyzji  zostało 

wniesione odwołanie do SKO.

 ♦ W zakresie decyzji na usunięcie drzew i krzewów wydano 33 decyzje, w tym 2 decyzje 

dla  Zarządu Dróg Powiatowych w Tarnowskich Górach na usunięcie  drzew rosnących 

w pasie  drogowym  przy  ul.  Grzybowej  i  ul.  Witosa.  Wnioskodawców  zobowiązano 

do dokonania nasadzeń zastępczych.

Ponadto  przesłano  do  Regionalnej  Dyrekcji  Ochrony  Środowiska  w  Katowicach 

6 projektów decyzji  na usunięcie drzew z pasów drogowych, tj. 3 projekty na usunięcie 

drzew rosnących w pasach drogowych dróg powiatowych przy ul. Pyskowickiej i ul. Górnej 

oraz przy ul. Grzybowej, które kolidują z budową sieci gazowej, 2 projekty na usunięcie 

drzew  rosnących  w  pasie  drogowym  w  związku  z  budową  dworca  autobusowego 

i 1 projekt decyzji na usunięcie drzew rosnących w pasie drogowym drogi krajowej przy 

ul. Zagórskiej, celem zaopiniowania.

 Wszczęto 20 postępowań w sprawie wydania zezwolenia na usunięcie drzew i krzewów.

   ♦     W zakresie utrzymania terenów zielonych wraz z przyległą infrastrukturą:  

-  na  terenie  Parku  w  Reptach  prowadzono  bieżące  prace  pielęgnacyjno-porządkowe, 

koszenie łąk w dolinie Dramy i trawników w centralnej części parku, cięcie żywopłotów, 

konserwację  rowów,  wyłożenie  II  serii  feromonów w związku  z  prowadzoną   ochroną 

100szt. drzew kasztanowców przed szrotówkiem kasztanowcowiaczkiem, wycinkę 23szt. 

drzew liściastych  i wyrób drewna,

-  kontynuowano  cięcia  pielęgnacyjne  drzew  na  terenach  zieleni  w  tym  min. 

przeprowadzono cięcia formujące drzew o pokroju naturalnym w Parku Miejskim, wzdłuż 

ul. Bałtyckiej, na zieleńcu przy ul. Piłsudskiego, 

-  przeprowadzono  wycinki  2  szt.  drzew  z  terenów  zieleni  w  tym,  z  terenu  Szkoły 

Podstawowej nr 5  ul.  Leśna oraz z terenu Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 4 przy 

ul. Powstańców Warszawskich,

-  na skwerach, zieleńcach i w parkach kontynuowano prace pielęgnacyjno-porządkowe, 

prowadzono koszenie traw na skwerach, w Parku Miejskim oraz w pasach drogowych 

dróg miejskich, 
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- w Parku Miejskim przy ul. Kard. Wyszyńskiego wyłożono II serię feromonów w związku 

z  prowadzoną  ochroną  80  szt.  drzew  kasztanowców  przed  szrotówkiem 

kasztanowcowiaczkiem,

-  rozpoczęto  prace  polegające  na  bieżącym  utrzymaniu  nawierzchni  trawiastych  na 

zrekultywowanym wysypisku odpadów komunalnych przy ul. Opolskiej,

-  zamontowano  4  sztuki  tablic  informacyjnych  wokół  zrekultywowanego  składowiska 

odpadów komunalnych przy ul. Opolskiej,

   ♦     W zakresie edukacji ekologicznej:  

− W dniach 03-04.08.2011 roku w Tarnogórskim Centrum Kultury odbyły się warsztaty 

ekologiczne  EKO-KRAINA  w  ramach  których  prowadzono  warsztaty  rękodzieła 

z wykorzystaniem odpadów „Portfel  z  kartonów po sokach”,  „Tradycyjne  białoruskie 

laleczki”, 

− przeprowadzono 2-krotne oględziny (6 lipiec, 12 sierpień) obiektów zgłoszonych do 

XII edycji  konkursu  o  nagrodę  Burmistrza  Miasta  Tarnowskie  Góry  na  „Najładniej 

ukwiecony balkon, okno, placówkę usługowo-handlową, kawiarenkę letnią w centrum 

Tarnowskich  Gór  na  obszarze  wyznaczonym  ulicami:  Bytomską,  Marszałka  Józefa 

Piłsudskiego, Pokoju, Styczyńskiego, Powstańców Śląskich, Opolską, Teofila Królika, 

Staropolską, Legionów”, podsumowanie konkursu połączone z wręczeniem nagród dla 

laureatów –  wrzesień br.,

− zakupiono nagrody (puchary i akcesoria wędkarskie) dla zwycięzców i uczestników 

zawodów spławikowych o tytuł Burmistrza Miasta,

− złożono wniosek do WFOŚiGW w Katowicach na dofinansowanie druku ulotek pt. 

„Stop dzikim wysypiskom śmieci” i „Chronimy kasztanowce-walczymy ze szrotówkiem”.

   ♦     W zakresie ochrony przyrody:  

− w ramach ochrony pszczół zakupiono i przekazano dla tarnogórskich pszczelarzy 

preparat do zwalczania Varrozy i  dezynfekcji uli pszczelich o nazwie Cagrosept.

− w  ramach  ochrony  siedliska  wydry  w  stawach  w  Pniowcu  zakupiono  karpia 

hodowlanego i wpuszczono do stawów.

 ♦ Przeprowadzono  kontrolę  ubezpieczenia  obowiązkowego  OC  rolników  z  tytułu 

posiadania gospodarstwa  rolnego  i  ubezpieczenia  budynków  rolniczych  wchodzących 
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w skład gospodarstwa rolnego.

 ♦ Wydano  2  zaświadczenia  potwierdzające  posiadanie  uprawnień  do  nabycia 

nieruchomości rolnych.

 ♦ Rozpoczęto remont drogi polnej stanowiącej przedłużenie ul. Brzozowej do ul. Bałtyckiej 

na  długości 596 m.

 ♦ Wydano  zaświadczenie  dotyczące  wliczania  okresów  pracy  w  indywidualnym 

gospodarstwie  rolnym  do pracowniczego stażu pracy.

 ♦ Na wniosek Starostwa  Powiatowego zaopiniowano pozytywnie  programy gospodarki 

odpadami niebezpiecznymi wytwarzanymi przez:

-  NZOZ  Przychodnia  Wielospecjalistyczna  Sp.  z  o.o.  z  siedzibą  w  Tarnowskich 

Górach przy ul. Piłsudskiego 18,

- „BOMAR” Sp. z o.o. z siedzibą w Tarnowskich Górach przy ul.  Nakielskiej 47,

-  MAGMARIS  Mariola  Wałach,  Magdalena  Peciak  Sp.  J.  przy  ul.  Towarowej  1 

w Tarnowskich Górach.

 ♦ Wszczęto  postępowanie  w  sprawie  ustalenia  posiadacza  odpadów zalegających  na 

działkach  o  nr  252/38  i  254/38,  zlokalizowanych  na  terenie  Gminy  Tarnowskie  Góry, 

stanowiących Zwałowisko Nr 1 Zakładów Chemicznych „Tarnowskie Góry” w Tarnowskich 

Górach w likwidacji,  w celu nakazania,  w trybie  art.  34 ustawy  o odpadach,  usunięcia 

odpadów z miejsca nieprzeznaczonego do ich składowania. 

 ♦ Wszczęto postępowanie w sprawie nakazania posiadaczowi odpadów, tj. firmie Drog-

Bud  Sp.  z  o.o.  z  siedzibą  w  Lubojence  przy  ul.  Prostej  88/90   usunięcie  odpadów 

pochodzących  z  remontu  drogi  krajowej  nr  11  z  miejsc  nieprzeznaczonych  do  ich 

składowania  lub  magazynowania,  tj.  z  terenu  działek  nr  57,  58  i  717/45  45 

zlokalizowanych w Tarnowskich Górach przy ul. 11 Listopada.  

 ♦ Wszczęto  postępowanie  w  sprawie  zmiany  stanu  wody  na  gruncie  ze  szkodą  dla 
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gruntów  sąsiednich,  w  związku  z  podwyższeniem  poziomu  gruntu  na  terenie  działek 

nr 1140/147 i 1142/147 zlokalizowanych w rejonie ul. Skośnej w Tarnowskich Górach.

 ♦ 10.08.2011r. rozpoczął się nabór wniosków o udzielenie dotacji do budowy lub przebu-

dowy przyłącza kanalizacyjnego – informację o możliwości skorzystania z dotacji zamiesz-

czono na stronie internetowej, ponadto wydrukowano ulotki i plakaty, które zostały przeka-

zane do Rad Dzielnic.

      

Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki:

1. Praca nad aktami wykonawczymi do  projektu Uchwały Rady Miejskiej w Tarnowskich 

Górach w sprawie finansowego wspierania rozwoju sportu w Tarnowskich Górach oraz 

określenia  warunków  i  trybu  udzielania  dotacji  podmiotom  niezaliczanym  do  sektora 

finansów publicznych [projekt Zarządzenia Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry w sprawie: 

ustalenia i wprowadzenia wzoru wniosku o udzielenie wsparcia finansowego dla rozwoju 

sportu w Tarnowskich Górach; projekt Zarządzenia Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry 

w sprawie:  ustalenia  i  wprowadzenia  wzoru  sprawozdania  z  wykorzystania  dotacji  na 

wsparcie finansowe dla rozwoju sportu w Tarnowskich Górach].

2. Realizacja  Zarządzenia  Burmistrza  Miasta  w  sprawie  przyznania  stypendium 

sportowego Burmistrza Miasta (zawarcie  34 umów w sprawie stypendium sportowego, 

wypłata stypendium w miesiącu lipcu i sierpniu.

3. Realizacja Zarządzenia Burmistrza Miasta w sprawie przyznania wyróżnień i nagród za 

wyniki sportowe (wypłata 54 nagród).

4. Organizacja  Akcji  Lato  w  placówkach  oświatowych  (przygotowanie  Postanowienia 

w sprawie przeniesienia środków dla szkół).

5. Przyjmowanie  sprawozdań  z  realizacji  zadań  z  zakresu  upowszechniania  kultury 

fizycznej i sportu oraz upowszechniania turystyki.

6. Realizacja  umów na  wspieranie  zadań z  zakresu upowszechniania  kultury  fizycznej 

i sportu oraz  upowszechniania turystyki (wypłata II transzy).

7. Przygotowanie  i  organizacja  VIII  Tarnogórskiego  Biegu  Sedlaczka  (powiadamianie 

uczestników, zakup T- shirt,  przygotowane niezbędnych zamówień i  zleceń związanych 

z organizacją i zabezpieczeniem zawodów).

8. Organizacja  XVI  Spartakiady  Dzielnic   (powiadamianie  uczestników,  uruchomienie 

procedury zlecenia imprez tj. turnieju skata, zawodów w boules).

9. Współtworzenie strony internetowej miasta w zakresie spraw właściwych dla sportu.
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10. Przygotowanie zleceń i zamówień dla Rad Dzielnic.

11. Prowadzenie  spraw związanych  z  dowożeniem 60  niepełnosprawnych  uczniów  do 

szkół w roku szkolnym 2011/2012.

12. Przeprowadzenie  postępowań  egzaminacyjnych  na  stopień  awansu  zawodowego 

nauczycieli mianowanych.

13. Przygotowanie  materiałów  dla  zorganizowania  pomocy  uczniom  pochodzenia 

romskiego – wyrównywanie szans edukacyjnych. 

14. Bieżące rozliczanie stypendiów szkolnych przyznanych na rok szkolny 2010/2011.

Biuro Kultury:

1. Organizacja  koncertów   organowych   w  ramach  cyklu   „II  Koncerty  Organowe 

w Konwikcie” (3 lipca, 7 sierpnia).

2. Organizacja koncertów w ramach  Wakacyjnych  Koncertów  Promenadowych (3, 10,17, 

24, 31 lipca, 7, 14, 21 sierpnia).

3. Współorganizacja Repeckiego Pikniku Śpiewaczego.

4. Współorganizacja  Międzynarodowego  Festiwalu  Dziecięcych  Zespołów 

Folklorystycznych „FYRTEK” (19, 21 sierpnia).

5. Prowadzenie spraw związanych z organizacja  IV Tarnogórskiego Festiwalu Orkiestr 

Dętych  im. J. Szweda (3 - 4 września).

6. Prowadzenie  spraw związanych z  organizacją  VIII  Tarnogórskich  Wieczorów Muzyki 

Organowej i Kameralnej (17 września – 29 października).

7. Opracowanie  i  przygotowanie  umów   cywilno  –  prawnych  dotyczących  wspierania 

działań w zakresie kultury realizowanych przez organizacje pozarządowe w roku 2011, 

rozliczanie zrealizowanych projektów. 

8. Przygotowanie niezbędnej dokumentacji  w związku z organizacją imprez  przez rady 

dzielnic:  przygotowanie  wniosków  o  wyrażenie  zgody  na  udzielenie  zamówień 

publicznych, zleceń oraz  opracowywanie faktur.

9. Bieżąca obsługa klienta.

Wydział Finansowy:

Referat Księgowości Podatkowej                                   

1. Księgowano wpłaty, przypisy i odpisy.

2. Wystawiano zaświadczenia o niezaleganiu w podatkach.

3. Wystawiano upomnienia.
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4. Wystawiano tytuły wykonawcze.

5. Zwracano nadpłaty.

6. Wystawiano kwity do kasy – około 1100 szt.

7. Wystawiano postanowienia o zaliczaniu wpłat.

8. Sprawdzano deklaracje DT – 1 pod względem merytorycznym i rachunkowym.

9. Zakładano  kartoteki  podatnikom  w  oparciu  o  deklaracje  oraz  informacje  otrzymane 

z Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach.

10. Dokonywano przypisów na podstawie otrzymanych deklaracji.

11. Wszczynano  postępowania  podatkowe  w  celu  określenia  wysokości  zobowiązania 

w podatku  od środków transportowych.

12. Przyjmowano strony.

13. Udzielano  odpowiedzi  na  pisma  podatników,  sporządzano  pisma  do  Urzędu 

Skarbowego  o  wycofanie,  aktualizację  tytułów  wykonawczych  lub  zawieszenie 

postępowania egzekucyjnego.

14. Przyjmowano wpłaty w kasie podatkowej – około  2200 szt.

15. Sprawdzano raporty kasowe.

16. Wydawano bloczki opłaty targowej oraz kwitariusze przychodowe.

17. Wystawiano wezwania do uiszczenia opłaty skarbowej.

18. Wydawano decyzje określające zwrot opłaty skarbowej oraz decyzje o nadpłacie.

19. Rozliczano  inkasentów  opłaty  targowej  oraz  inkasenta  podatku  od  nieruchomości 

i podatku rolnego.

20. Sporządzano sprawozdanie z wykonania dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych 

za okres od 1.01.2011r. do 31.07.2011r.

Referat Podatków i Opłat Lokalnych

1. Wezwano podatników do złożenia informacji w sprawach podatkowych – 210 szt.

2. Wydano postanowienia w sprawach podatkowych – 131 szt.  

3. Wydano decyzje zmieniające i wymiarowe w podatku od nieruchomości, podatku rolnym 

oraz łącznym zobowiązaniu pieniężnym dla osób fizycznych – 364 szt.

4. Wydano  decyzje  w  sprawie  umorzenia,  rozłożenia  na  raty  oraz  odroczenia  terminu 

płatności podatku od nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku od spadków i darowizn 

dla osób prawnych i fizycznych – 13 szt.

5. Dokonano analizy do wniosków uznaniowych – 13 szt.

6. Wydano zaświadczenia o stanie majątkowym i udzielonej pomocy de minimis – 11 szt.
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7. Sprawdzano i podpisywano wezwania, postanowienia oraz decyzje podatkowe.

8. Przygotowano korespondencję do wysyłki.

9. Wprowadzano dane zawarte w składanych informacjach i deklaracjach podatkowych do 

bazy komputerowej.

10. Zakładano nowe kartoteki w ewidencji komputerowej w oparciu o złożone informacje 

i deklaracje podatkowe. 

11. Dokonywano przypisów i  odpisów podatku w oparciu  o  składane korekty deklaracji 

podatkowych przez osoby prawne.

12. Uzgodniono  przypisy  i  odpisy  za  miesiąc  czerwiec  i  lipiec  2011r.  z  Referatem 

Księgowości Podatkowej.

13. Przygotowano  sprawozdanie  o  nie  udzielonej  pomocy  publicznej  w  rolnictwie 

i rybołówstwie za miesiąc czerwiec i lipiec 2011r.

14. Udzielano odpowiedzi na pisma podatników.

15. Na bieżąco przyjmowano i załatwiano interesantów – udzielano informacji i wyjaśnień. 

Urząd Stanu Cywilnego:

1.     Zarejestrowano:  

    229 - urodzeń noworodków

    113 - zgonów

      65 - małżeństw konkordatowych

      28 - małżeństw cywilnych

        5 - małżeństw umiejscowionych.

  

2.     Wpisano do ksiąg stanu cywilnego:  

30 - orzeczeń o rozwiązaniu małżeństwa przez rozwód

  6 - postanowień o zaprzeczeniu ojcostwa.

  

3.     Wydano:  

     7 - decyzji o zmianie imion i nazwisk 

   21 - decyzji w sprawie sprostowania aktu stanu cywilnego  

   19 - decyzji o uzupełnieniu aktu stanu cywilnego

7 - decyzji o skróceniu terminu wyczekiwania na zawarcie związku małżeńskiego

   19 - decyzji dotyczących wpisania treści zagranicznych aktów do polskich ksiąg.
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4.     Przyjęto:  

    21 - oświadczeń o uznaniu dziecka

    61 - zapewnień o braku przeszkód do zawarcia małżeństwa

1650 - podań o wydanie odpisów z ksiąg stanu cywilnego.

Wydział Spraw Obywatelskich:    
1. Wszczęto  ogółem  33  postępowania,  w  tym  23  postępowania  w  sprawach 

meldunkowych, 10  postępowań   w  sprawie  wynikającej  z  ustawy  o  powszechnym 

obowiązku obrony RP.

2. Wydano ogółem 24 decyzje,  w tym 14 w sprawach meldunkowych,  10 w sprawach 

wynikających z ustawy o powszechnym obowiązku obrony RP.

3. Przyjęto 832 wnioski o wydanie dowodu osobistego i wydano z produkcji 889 dowodów 

osobistych  oraz  dla  wydanych  dowodów  przesłano  do  Urzędu  Skarbowego  przyjęte 

zgłoszenia aktualizacyjne NIP.

4. Objęto 14 osób pomocą w sprawie załatwienia dowodu osobistego mieszkańca.

5. Przyjęto  224 zgłoszenia o zmianach pobytu  czasowego,  410 zgłoszeń o  zmianach 

miejsca pobytu stałego.

6. Zameldowano  84  noworodki  łącznie  z  wystąpieniem  dla  nich  o  nadanie  numerów 

ewidencyjnych PESEL.

7. Wymeldowano z pobytu stałego z powodu zgonu 91 osób.

8. Wprowadzono dla 179 osób zmiany stanu cywilnego /małżeństwa i rozwody/.

9. Wydano 216 zaświadczeń.

10. Przyjęto 309  wniosków o udostępnienie danych osobowych.

11. Zakończono i rozliczono Narodowy Spis Powszechny 2011r.

Biuro Kontroli Wewnętrznej:

1. Sporządzono  wnioski  zawierające  zalecenia  pokontrolne  z  kontroli  kompleksowych 

gospodarki finansowej, przeprowadzonych w:

      - Szkole Podstawowej Nr 15 przy ul. Litewskiej 6 w Tarnowskich Górach,

- Przedszkolu Nr 17 przy ul. Norweskiej 2 w Tarnowskich Górach.

2. Przeprowadzono kontrolę problemową w Wydziale Gospodarki Nieruchomościami UM, 

w zakresie podziału zadań i kompetencji oraz sporządzono z niej protokół.

3. Inspektor  Biura  Kontroli  Wewnętrznej  uczestniczy  w  pracach  Zespołu  Kontrolnego 

powołanego  do  kontroli  dotacji  udzielonych  z  budżetu  Gminy  Tarnowskie  Góry 
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na wspieranie zadań  publicznych w 2010r.

Wydział Zarządzania Kryzysowego:

1.     W zakresie obrony cywilnej:  

 ♦ Przeprowadzono kontrolę  problemowej  realizacji  zadań obrony cywilnej  i  wybranych 

zagadnień zarządzania kryzysowego w:

- Fabryce Zmechanizowanych Obudów Ścianowych „FAZOS” S.A.,

- REMONDIS Tarnowskie Góry Sp. z o.o.;

 ♦ Zakończono kontrolę budowli ochronnych administrowanych przez Zakład Gospodarki 

Mieszkaniowej  w Bytomiu  i  Międzygminne  Towarzystwo  Budownictwa  Mieszkaniowego 

w Tarnowskich Górach;

 ♦ Określono  dla  „STA  ODLEWNIE”  nowy  zakres  zadań  do  realizacji  w  ramach 

powszechnej samoobrony i ochrony ludności; 

 ♦ opracowano i przedstawiono do uzgodnienia przez Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa 

i Zarządzania Kryzysowego:

- „Program szkolenia podstawowego z zakresu ochrony ludności i obrony cywilnej  Urzędu 

Miejskiego w Tarnowskich Górach na lata 2011-2015”

- „Plan szkolenia podstawowego z zakresu ochrony ludności i obrony cywilnej w Urzędzie 

Miejskim  na 2011rok”;

 ♦ rozpoczęto procedurę przygotowawczą do przeprowadzenia szkolenia dla instruktorów 

obrony cywilnej zakładów pracy i instytucji realizujących zadania obrony cywilnej; 

 ♦ dokonano  wymiany  filtropochłaniaczy  w  budowli  ochronnej  na  terenie  Zakładu 

Wytwórczego Urządzeń Gazowniczych „INTERGAZ „ Sp. z o.o.;

 ♦ przeprowadzono  głośny  test  sprawności  syren  alarmowych  sytemu  ostrzegania 

i alarmowania ludności (1 sierpnia);

 ♦ zrealizowano bieżące przedsięwzięcia wynikających z „Wytycznych Burmistrza Miasta-

Szefa  Obrony  Cywilnej  w  sprawie  realizacji  zadań  obronnych,  obrony  cywilnej 
i zarządzania kryzysowego w Mieście Tarnowskie Góry w 2011 roku”.

2.     W  zakresie spraw obronnych:  

 ♦ przedstawiono  do  zatwierdzenia  do  Wojewody  Śląskiego  nową  edycję  „Planu 

operacyjnego  funkcjonowania  miasta  Tarnowskie  Góry  w  warunkach  zewnętrznego 

zagrożenia i w czasie wojny”; 

 ♦ przeprowadzono kontrolę problemową przygotowania do realizacji  zadań obronnych  
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   w Wydziale Administracyjno-Gospodarczym;

 ♦ zrealizowano bieżące zadania  wynikających z  „Wytycznych Burmistrza  Miasta-Szefa 

Obrony Cywilnej w sprawie realizacji  zadań obronnych, obrony cywilnej  i zarządzania 

kryzysowego w Mieście Tarnowskie Góry w 2011 roku”.

3.     W  ramach zarządzania kryzysowego:  

 ♦ bieżące monitorowanie i analizowanie zagrożeń występujących na terenie miasta;

 ♦ opracowano,  uzgodniono   z  Państwowym  Powiatowym  Inspektorem  Sanitarnym 

w Bytomiu oraz zatwierdzono u Burmistrza Miasta nowy „Plan Akcji Jodowej Dla Miasta 
Tarnowskie Góry”;

 ♦ przygotowano Decyzję  Burmistrza  Miasta zatwierdzającą nowy REGULAMIN „Zasad 

bezpiecznego  użytkowania  strzelnicy  „Wystrzałowa  Strzelnica”  zlokalizowanej 

w Tarnowskich Górach przy ul. Obwodowa 8;

 ♦ przeanalizowano  „Zalecenia  Starosty  Tarnogórskiego  z  dnia  27  lipca  2011r.  do 

gminnych  planów zarządzania  kryzysowego”  oraz  przystąpiono do  opracowania  nowej 

edycji „Planu Zarządzania Kryzysowego Miasta Tarnowskie Góry”;

 ♦ aktualizowanie załączników funkcjonalnych i planów operacyjnych „Planu Zarządzania 

Kryzysowego Miasta Tarnowskie Góry”;

 ♦ zwołano  posiedzenia  Gminnego  Zespołu  Zarządzania  Kryzysowego,  poświęcone 

podnoszeniu się wód gruntowych w rejonie ulicy Grodzkiej.

4.     W zakresie wdrażania na terenie Gminy programu „Bezpieczne Wspólnoty”:  

 ♦ kontynuacja prac w ramach programu WHO „Bezpieczne Wspólnoty”: zakup apteczek 

plecakowych oraz ich wyposażenia dla  wolontariuszy – ratowników ZHP. 

5.     W zakresie bezpieczeństwa imprez masowych:  

 ♦ bieżąca działalność dotycząca imprez masowych, rozrywkowych i artystycznych;

 ♦ uzyskano  stosowne  opinie  oraz   Decyzję  zezwalającą  przeprowadzenie  imprezy 

masowej  o charakterze artystyczno-rozrywkowym „Gwarki 2011”.

6.     W zakresie OSP:  

 ♦ bieżące finansowanie utrzymania gotowości bojowej OSP.
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Straż Miejska

1. W okresie sprawozdawczym Straż Miejska przeprowadziła 431interwencji, z czego:

− 194 dotyczyło spraw porządkowych,

− 237  wykroczeń  drogowych  gdzie  w  51  przypadkach  zastosowano  urządzenia 

blokujące koła.

Jednocześnie od mieszkańców miasta przyjęto 168 interwencji.

2. Nałożono 123 mandaty na łączną kwotę 11 550,00 zł. za wykroczenia przeciwko:

• bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji (art.90,  92 § 1, 95, 97 KW) – 103 m.k.

• urządzeniom użytku publicznego (art. 144 i 145 KW) – 3 m.k.

• ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (art. 10 ust. 2 i 2a) – 8 m.k.

• ustawie  o  wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi  (art.  431 

ust. 1 i 2)  – 7 m.k.

• ustawa o odpadach (art. 71 KW) – 1 m.k.

• ustawa  o  ochronie  zdrowia  przed  następstwami  używania  tytoniu  i  wyrobów 

tytoniowych (art. 13 ust. 1 i 2) – 1 m.k.

3. Skierowano 1 wniosek o ukaranie do Sądu Rejonowego w Tarnowskich Górach z art. 51 

KW.

4. W  okresie  tym  14  –  krotnie  strażnicy  pełnili  wspólne  służby  z  funkcjonariuszami 

Wydziału  Ruchu  Drogowego13  i  1  służbę  z  dzielnicowymi  Rewiru  Dzielnicowych  tut. 

Komendy Policji.

5. W okresie sprawozdawczym:

• w okresie lipiec – sierpień z pracownikami Straży Miejskiej przeprowadzono cykl 

szkoleń: w zakresie stosowania środków przymusu bezpośredniego i faktu ich 

dokumentowania,  procedury postępowania  w  stosunku  do małoletnich,  zasad 

współpracy  podczas  akcji  ratowniczo-gaśniczych  pomiędzy  Strażą  Pożarną 

i Strażą Miejską, Ustawy o utrzymaniu czystości i  porządku na terenie Gminy 

Tarnowskie  Góry  w  połączeniu  z  problematyką  gospodarki  odpadami 

komunalnymi,

• z  dniem  04.07.2011r,  strażnikom  przydzielono  do  obsługi  „rejony 

odpowiedzialności  służbowej”  zwane  skrótowo  ROS  w  ramach,  których  są 

zobowiązani  do  dbałości  o  porządek  w  danym  rejonie,  kontakt  z  lokalna 

społecznością, podejmowanie inicjatyw w tym zakresie,
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• dwie  osoby  z  powodu  upojenia  alkoholem  odwieziono  do  Izby  Wytrzeźwień 

w Bytomiu, jedną w dniu 05.07.br. leżącą na placu zabaw przy ul. Sobieskiego, 

drugą w dniu 11.08.br. leżącą na chodniku przy ul. Opatowickiej a trzecią osobę 

19 sierpnia br. również z tego placu doprowadzono do miejsca zamieszkania,

• w  dniu  6  lipca  br.  ujęto  nietrzeźwego  kierującego  motorowerem  na  ulicy 

Opolskiej, którego przekazano Policji,

• w dniu  11.07.2011 r.  przy ul.  Towarowej  ujęto  na  gorącym uczynku 1 osobę 

dokonującą  wypalania  kabli,  wobec  której  zastosowano  postępowanie 

mandatowe,

• w  dniu  29.07.br.  w  godz.  1930 –  300 na  terenie  miasta  wspólnie 

z funkcjonariuszami  tut.  Policji  przeprowadzono  działania  w  ramach  akcji 

„Bezpieczne  wakacje  2011”  mające  na  celu  ujawniania  sprawców  czynów 

karalnych, bądź ulegającym zachowaniom patologicznym i demoralizacji,

• w dniu 02.08.2011 r. w ramach kontroli dzielnicy Lasowice strażnicy ujawnili dwa 

zsypy węgla wzdłuż torów kolejowych, z czego na jednym było około 10, a na 

drugim 2 tony – sprawę przekazano do realizacji SOK Tarnowskie Góry,

• w miesiącu sierpniu br. w dzielnicy Sowice i Bobrowniki skontrolowano 49 posesji 

pod katem gospodarki nieczystościami płynnymi, w przeważającej większości ich 

właściciele  nie  okazali  faktur  na  wywóz  nieczystości  w  stosunku,  do  których 

zastosowano  postępowania  mandatowe  lub  środki  oddziaływania 

wychowawczego, przy współpracy PWiK w kontrolach tych użyto „zadymiarki”,

• w okresie tym w ramach przydzielonych rejonów odpowiedzialności służbowej 

strażnicy  zarówno  z  inicjatywy  własnej  jak  i  zgłoszeń  od  mieszkańców 

doprowadzili do: uporządkowania placów, terenów przy ulicy Styczyńskiego 8, 10 

(zalegające  śmieci  na  podwórku  od  ponad  1,5  roku),  ul.  Krakowskiej, 

Strzeleckiej,  Włoskiej  i  Sielanki,  podjęcia  działań  w  zakresie  uporządkowania 

i właściwego  zabezpieczenia  budowy  budynku  na  osiedlu  Kolejarzy  (30  lat 

budowa)  powiadomiono  PINB,  i  rozbiórka  obiektu  starej  kotłowni  w  dzielnicy 

Lasowice,

• w okresie sprawozdawczym podejmowano działania wspólnie z PSP dwukrotnie 

przy  ul. Tuwima i Okrzei.
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Miejski Zarząd Ulic i Mostów:

Zamówienia publiczne (powyżej 14 tys. EURO):

1. Podpisano umowę na zadanie:

  ♦ Remont chodnika w ul. Głównej w Tarnowskich Górach (zadanie w trakcie realizacji)

2. Rozstrzygnięto przetarg na zadanie pn:

  ♦ Budowa fragmentu ulicy B. Prusa w Tarnowskich Górach.

W ramach bieżącego utrzymania jezdni chodników wykonano:

- wykonanie remontów cząstkowych masą mineralno-asfaltową nawierzchni jezdni 
ulic  gminnych:  Bończyka,  Poranna,  Wenecka,  Zachodnia,  Lipowa,  Ogrodowa, 

Roździeńskiego,  Śmiałego,  Leśna,  Skargi,  Sikorskiego,  Tysiąclecia,  Lyszcze, 

Łomnickiego, Zawiszy, Kombatantów, Towarowa-boczna,

- wykonanie remontu fragmentu chodnika w ciągu ulic: Chopina, Staszica, Pogodna, 

Narutowicza,   Gliwicka,  Kochaniowskiego

-  remont  nawierzchni  dróg  gruntowych:  Niedziałkowskiego,  Bałtycka,  Tuwima, 

Ogrodowa - boczna, Strzelnicza, Jemiołowa 

- bieżące utrzymanie oznakowania pionowego w ulicach: Wajdy, Opolska, Bałkańska, 

Tatrzańska, Śmiałego, Sojki, Stara, Lompy, Krakowska, Polarna, Zielona, Św. Katarzyny, 

Oświęcimska,  Nowa,  Górnicza,  Bondkowskiego,  Okrzei,  Andersa,  Grunwaldzka, 

Opatowicka, 

- bieżące utrzymanie oznakowania poziomego- malowanie przejść dla pieszych linii 
i znaków  na  jezdniach  ulic:  Krucza,  Główna,  Śmiałego,  Opatowicka,  Litewska, 

Szwedzka, Wiejska, Wiśniowa, Doniecka, Mała, Nowa, Dolomitów, Lasowicka, Korfantego, 

Równoległa, Hutnicza, Sojki, Śniadeckiego

- wprowadzono zmiany w organizacji ruchu drogowego:
♦ ul.  Zagrodowa  –  montaż  progu  zwalniającego  wraz   z  ograniczeniem  prędkości 

do 20 km/h

♦ ul. Główna – ustawienie lustra drogowego zwiększającego widoczność dla kierujących 

wyjeżdżających z ul. Parkowej

W ramach robót remontowych i inwestycyjnych:

-  wykonanie  odnowy  nawierzchni  bitumicznych  -  nakładek  asfaltobetonowych 
docelowych wraz  z  obramowaniem  na  drogach  gminnych:  Kochanowskiego,  Leśna, 

Staszica, K. Wielkiego, Szczygłów, Pomorska, Chopina, Pogodna, Sojki
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remont chodników w ciągu ul. Zamkowej 
- trwa procedura wydania pozwolenia na budowę

- przebudowa ul. Litewskiej – wykonano dokumentację projektową.

 

W ramach  bieżącej działalności Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów:

 ♦ prowadzenie bieżących przeglądów stanu technicznego ulic,

 ♦ sporządzanie stosownych protokołów,

 ♦ prowadzenie bieżącej korespondencji,

 ♦ przyjmowanie interwencji  i skarg mieszkańców,

 ♦ wydawanie zezwoleń  na umieszczanie reklam w pasach dróg gminnych,

 ♦ wydawanie zezwoleń na zajęcie pasa drogowego, 

 ♦ wydawanie uzgodnień do projektów obcych inwestorów.

Wydział Organizacyjny:

1. Realizacja  projektu  pn.  „Efektywni  i  skuteczni”  współfinansowanego  ze  środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 

Priorytet  V  Dobre  Rządzenie,  Działanie  5.2  Wzmocnienie  potencjału  administracji 

samorządowej,  Poddziałanie  5.2.1  Modernizacja  zarządzania  w  administracji 

samorządowej.

2. W Urzędzie Miejskim przeprowadzone zostały następujące kontrole zewnętrzne:

 ♦ kontrola Archiwum Państwowego w Katowicach w dniu 17.08.2011r. w zakresie kontroli 

archiwum zakładowego USC;

 ♦ kontrola  Państwowego  Powiatowego  Inspektoratu  Sanitarnego  w  Bytomiu  w  dniu 

19.08.2011r. w zakresie oceny stanu sanitarnego ustępów ogólnodostępnych dla klientów 

UM w Tarnowskich Górach.

3. W  związku  z  zarządzonymi  na  dzień  9  października  2011r.  wyborami  do  Sejmu 

Rzeczypospolitej  Polskiej  i  Senatu  Rzeczypospolitej  Polskiej,  prowadzono  na  bieżąco 

czynności wyborcze, zgodnie z kalendarzem wyborczym, tj.

 -  opracowano projekty uchwał Rady Miejskiej w sprawie:

  1) zmiany  Uchwały  Nr  LV/660/2010  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia 

28 kwietnia 2010r. w sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania oraz określenia ich 

granic i numerów;

  2) utworzenia  odrębnych  obwodów  głosowania,  ich  granic  i  numerów  oraz  siedzib 

obwodowych komisji wyborczych.
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 -  wystosowano  pisma  do  Obwodowych  Komisji  Wyborczych  w  sprawie  wskazania 

pracowników  placówek do odpłatnej obsługi wyborów.

4. W ramach interwencji przyjęto 7  mieszkańców, których sprawy dotyczyły m.in.:

• przydziału mieszkania,

• zamiany mieszkania,

• okolicy budynku przy ul. Pyskowickiej 37,

• budowy drogi asfaltowej ul. Komuny Paryskiej,

• terminu podłączenia posesji przy ul. Gruzełki do kanalizacji,

• podłączenia do studzienki kanalizacyjnej przy ul. Św. Barbary.

5. Rejestrowano akty prawne wydane przez Burmistrza Miasta.

Wydział Administracyjno-Gospodarczy:

1. Przygotowywanie wniosków o wszczęcie postępowań przetargowych.

2. Przygotowanie umów, zamówień i zleceń związanych z działalnością Wydziału.

Ad. 4
Wobec braku uwag do przygotowanych protokołów sesji Rady Miejskiej, Przewodniczący 
Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK przystąpił do procedury głosowania: 

− Protokołu Nr XI/2011 sesji Rady Miejskiej z dnia 29 czerwca 2011r.

Za głosowało – 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu wstrzymał się – 1 Radny, 

5 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Zatem Protokół Nr XI/2011 został przyjęty. 

− Protokołu Nr XII/2011 sesji Rady Miejskiej z dnia 13 lipca 2011r.

Za głosowało – 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu wstrzymał się – 1 Radny. 

4 Radnych nie brało udziału w głosowaniu.

Zatem Protokół Nr XII/2011 został przyjęty. 

Ad. 5
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale 

budżetowej na 2011 rok.
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Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem przedstawiła  Skarbnik Miasta, 
Janina NAMYSŁO. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował,  że Komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Radny Łukasz GARUS odniósł  się do zapisów uzasadnienia przedmiotowego projektu 

uchwały, na str. 8, w części:  „W oparciu o Uchwałę Rady dzielnicy Opatowice Nr 5/2011 

z dnia 28.07.2011r. proponuje się  przeniesienie w ramach działu klasyfikacji budżetowej  

środków do dyspozycji Rady Dzielnicy Strzybnicy w kwocie 4.346 zł z zakupu materiałów 

i wyposażenia  oraz  pozostałych  usług  z  przeznaczeniem  na  zwiększenie  dotacji  

podmiotowej  dla  samorządowej  instytucji  kultury  –  TCK  na  organizację  Mikołajek  dla  

dzieci (2.400 zł)  oraz na cele kulturalne (1.946 zł)”, prosząc o wyjaśnienia powyższego 

zapisu.  Następnie  poprosił  o  informację na temat zmiany zadania  inwestycyjnego pn.: 

„Budowa zadaszenia estrady na terenie rekreacyjnym przy ul. Słowackiego w Sowicach” 

na:  „Wykonanie utwardzonego podłoża pod organizację imprez plenerowych na terenie  

rekreacyjnym przy ul. Słowackiego oraz remont kortu tenisowego”. Radny zapytał: „czy to 

jest tylko zmiana nazwy czy też zmiana merytoryczna zadania?” 

Radny  Feliks  KOWALSKI zapytał  czy  kwota  15.000  zł  dotacji  celowej  Powiatu 

Tarnogórskiego  to  cały  wkład  Starostwa  w  organizację  tegorocznych  obchodów 

„Gwarków”? 

Skarbnik  Miasta,  Janina  NAMYSŁO  w  odpowiedzi  na  pytanie  Radnego  Łukasza 

GARUSA wyjaśniła, że w uzasadnieniu do przedmiotowego projektu uchwały, pojawiła się 

pomyłka  pisarska.  Dotacja  na  rzecz  TCK  zostanie  przekazana  przez  Radę  Dzielnicy 

Opatowice.  Uzasadnienie  do  projektu  uchwały nie  jest  częścią  podjętej  uchwały Rady 

Miejskiej.  TCK  na  organizację  imprez  może  otrzymać  dotację  z  Urzędu  Miejskiego. 

Możliwe jest również „kupno” pewnych usług przez gminę Tarnowskie Góry,  zapłata za 

usługę dokonywana jest na podstawie wystawionej przez TCK faktury. Odnośnie zmiany 

nazwy zadania na terenie Dzielnicy Sowice – kwota zadania pozostaje bez zmian, zadanie 
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zostało ujęte w załączniku Nr 2 do przedmiotowego projektu uchwały. 

W  odpowiedzi  na  pytanie  Radnego  Feliksa  KOWALSKIEGO,  Pani  Skarbnik 

poinformowała, iż ze względu na trudności finansowe Powiatu, gmina Tarnowskie Góry 

w tym roku na organizację „Gwarków” otrzymała dotację  w wysokości 15.000 zł. Umowa 

z Powiatem w sprawie dotacji zostanie podpisana w piątek. Z tej kwoty 12.000 zł zostanie 

przeznaczone na wynagrodzenie dla artysty (dotacja przekazana na rzecz samorządowej 

instytucji  kultury  TCK  -  organizatora  „Gwarków”),  3.000  zł  zostanie  „zatrzymane 

w budżecie gminy” do dyspozycji Biura Kultury – organizatora „VIII Tarnogórskiego Biegu 

Sedlaczka”. 

Ad. vocem
Radny  Łukasz  GARUS odnosząc  się  do  powstałego  błędu  w  uzasadnieniu  do 

przedmiotowego projektu uchwały,  poprosił:  „o niebagatelizowanie takich błędów nawet 

w uzasadnieniach, ponieważ obserwujemy tendencję, że coraz więcej uchwał mamy przez 

Wojewodę  Śląskiego  uchylanych,  wszczynane  są  postępowania  nadzorcze  (...)”. 

Następnie Radny poprosił o odpowiedź na pytanie czy zmiana nazwy zadania,  powoduje 

jego merytoryczną zmianę?

W odpowiedzi Skarbnik Miasta, Janina NAMYSŁO: „ja bym chciała, żeby Pan Radny nie 

opiniował negatywnie pracy Wydziału Finansowego. Nie zdarzyło się, żeby Pan Wojewoda 

uchylił  'naszą'  uchwałę.”  Uchwały  budżetowe  (bez  uzasadnienia)  są  wysyłane  do 

zaopiniowania przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Uchwały finansowe nie podlegają 

nadzorowi Wojewody.  Pisarska pomyłka w nazwie dzielnicy w uzasadnieniu do projektu 

uchwały  nie  stanowi  merytorycznej  pomyłki,  a  tym  samym  nie  spowoduje  uchylenia 

uchwały podjętej przez Radę Miejską w Tarnowskich Górach. 

Zastępca  Burmistrza  Miasta,  Piotr  SKRABACZEWSKI  wyjaśnił,  że  zmiana  nazwy 

zadania w Dzielnicy Sowice, dotyczy również zmiany samego zadania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił  do  procedury głosowania  przedmiotowego 

projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  20  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych. 

29



Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr   XIII/165/2011    w  sprawie  zmian  w  uchwale 
budżetowej na 2011 rok
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 6
Kolejnym punktem porządku obrad jest  projekt  uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie Góry.

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem przedstawiła  Skarbnik Miasta, 
Janina NAMYSŁO. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej 
przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  19  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XIII/166/2011    w  sprawie  zmiany  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie Góry.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 7, 8
Kolejnymi punktami porządku obrad są następujące projekty uchwał:

− w sprawie przyjęcia Regulaminu wyboru ławników sądowych  na kadencję 2012 – 2015,

− w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach do 

zasięgnięcia  od  Komendanta  Wojewódzkiego  Policji  w  Katowicach  informacji 

o kandydatach na ławników do Sądu Okręgowego  w Gliwicach oraz do Sądu Rejonowego 

w Tarnowskich Górach na kadencję 2012 – 2015.
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Przedmiotowe projekty uchwał  przedstawił,  zgodnie z  uzasadnieniem  Przewodniczący 
Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK. 

Przewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA,  Stefan 
ZIENTKOWSKI poinformował, że Komisja  pozytywnie zaopiniowała w/w projekty uchwał.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK  poinformował,  że  Burmistrz 

Miasta pozytywnie zaopiniował  wszystkie przygotowane na wniosek Przewodniczącego 

Rady Miejskiej projekty uchwał. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej 
przystąpił do procedury głosowania:

− projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  wyboru  ławników sądowych   na 
kadencję 2012 – 2015

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  17  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  2  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ Nr    XIII/167/2011    w sprawie przyjęcia  Regulaminu 
wyboru ławników sądowych  na kadencję 2012 – 2015.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

− projektu  uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  
w Tarnowskich  Górach  do  zasięgnięcia  od  Komendanta  Wojewódzkiego  Policji  
w Katowicach informacji o kandydatach na ławników do Sądu Okręgowego  w Gliwicach 
oraz do Sądu Rejonowego w Tarnowskich Górach na kadencję 2012 – 2015

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  18  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XIII/168/2011    w  sprawie  upoważnienia 
Przewodniczącego  Rady  Miejskiej   w  Tarnowskich  Górach  do  zasięgnięcia  od 
Komendanta  Wojewódzkiego  Policji  w  Katowicach  informacji  o kandydatach  na 
ławników  do  Sądu  Okręgowego  w  Gliwicach  oraz  do  Sądu  Rejonowego 
w Tarnowskich Górach na kadencję 2012 – 2015.
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Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 9
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie zmiany  Uchwały 

Nr XI/139/2011 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 29 czerwca 2011 r. w sprawie 

zmiany Załącznika  Nr  3  do  Statutu  Gminy  Tarnowskie  Góry  nadanego  Uchwałą 

Nr VIII/91/2011 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 30 marca 2011r.

Przedmiotowy  projekt  uchwały  zgodnie  z  uzasadnieniem przedstawił  Przewodniczący 
Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK. 

Przewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA,  Stefan 
ZIENTKOWSKI poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.

Wiceprzewodniczący Komisji REWIZYJNEJ, Krzysztof SZNAJDER poinformował, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej 
przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  18  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/169/2011 w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr XI/139/2011  Rady Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  29  czerwca  2011  r. 
w sprawie zmiany Załącznika Nr 3 do Statutu Gminy Tarnowskie Góry nadanego 
Uchwałą  Nr VIII/91/2011  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  30  marca 
2011r.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 10-20
Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK przedstawił  zgodnie 

z uzasadnieniem następujące projekty uchwał:
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• Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/75/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

REPTY ŚLĄSKIE.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/76/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

STARE TARNOWICE.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/77/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

STRZYBNICA.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/78/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

OSADA JANA.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/79/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

ŚRÓDMIEŚCIE – CENTRUM.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/80/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

SOWICE.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/81/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

OPATOWICE.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/82/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

LASOWICE.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/83/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

PNIOWIEC.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/84/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  16 marca 2011 roku w sprawie Statutu Dzielnicy 

RYBNA.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/85/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich  Górach z  dnia  16  marca 2011 roku w sprawie  Statutu  Dzielnicy 

BOBROWNIKI ŚLĄSKIE – PIEKARY RUDNE.
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Przewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA,  Stefan 
ZIENTKOWSKI poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowe 

projekty uchwał.

Wiceprzewodniczący Komisji REWIZYJNEJ, Krzysztof SZNAJDER poinformował, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe projekty uchwał.

Dyskusja:
Radny Łukasz GARUS wyraził opinię, że właściwym ruchem było dołączenie do Statutów 

Rad Dzielnic załącznika, stanowiącego „Wykaz nazw ulic w Dzielnicy”. Posiadanie spisu 

ulic okazało się bardzo praktyczne podczas wyborów do Rad Dzielnic. Wykaz posłużył do 

ustalenia czy osoba biorąca udział w wyborach zamieszkuje na terenie Dzielnicy. Radny 

poinformował, że dotychczas obowiązujące unormowania w tej materii uważa za lepsze. 

Następnie dodał: „nie przekonuje mnie taka argumentacja, że w razie powstania nowej 

ulicy musimy zmieniać tą uchwałę, gdyż spis ulic, jako załącznik do Statutów Rad Dzielnic 

jest potrzebny de facto raz na cztery lata, bo wtedy przeprowadzamy wybory (…).”

Radny wyraził opinię, że zmiana załączników do Statutów Dzielnic nie będzie konieczna, 

za każdym powstaniem nowej ulicy na terenie miasta. Dzisiaj w wyniku zmiany „pewnej 

koncepcji”, Rada debatuje na ten temat.

Radny Tomasz OLSZEWSKI pozytywnie ocenił przedmiotowe projekty uchwał. Następnie 

przypomniał, że jako jeden z nielicznych Radnych był przeciwny umieszczeniu  Wykazu 

ulic  w  Dzielnicy, jako  załącznika  do  Statutów  Dzielnic.  Tarnowskie  Góry  są  miastem 

rozwijającym się, Statut nie jest właściwym aktem prawa miejscowego, który powinien taki 

załącznik  zawierać,  ponieważ  jest  to  akt  prawny  o  charakterze  stałym.  Wykaz  ulic 

powinien się znaleźć na stronie internetowej, do której mają dostęp wszyscy mieszkańcy. 

W  Statutach  Rad  Dzielnic  powinny  zostać  określone  granice  administracyjne  danych 

dzielnic, co jest  wystarczające do pełnienia ich funkcji. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej,  Franciszek NOWAK przypomniał przebieg prac 

nad Statutami Dzielnic. Następnie wyjaśnił, iż w wyniku nabytego doświadczenia podczas 

wyborów  do  Rad  Dzielnic,  postanowiono  wrócić  do  wcześniejszej  wersji  Statutów. 

W poprzednich  latach  na  potrzeby  wyborów  do  Rad  Dzielnic,  Biuro  Rady  Miejskiej 

występowało  do  odpowiedniego  Wydziału  tut.  Urzędu  o  wykaz  ulic  w  danej  dzielnicy. 
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Radny wyjaśnił, że w stanowiących załącznik do Statutów Dzielnic wykazach ulic pojawiły 

się nieścisłości, w wyniku których doszło do „spięć” w czasie wyborów do Rady Dzielnicy 

Stare  Tarnowice  i  Rady  Dzielnicy  Śródmieście-Centrum.  Obecnie  w  planach 

zagospodarowania  przestrzennego  bardzo  dużo  terenów  zostało  przeznaczonych  pod 

budownictwo mieszkaniowe, zatem nowych ulic będzie przybywać. Wobec powyższego 

aktualizacja  przedmiotowych załączników do Statutów Dzielnic  musiałaby odbywać się 

częściej, niż raz na cztery lata. Podsumowując swoją wypowiedź Radny pozytywnie ocenił 

przedmiotowe projekty uchwał. 

Radny Piotr SZCZĘSNY poprosił Radcę Prawnego o odpowiedź na pytanie dotyczące 

zapisu w Statucie Dzielnic, określającego mieszkańca Dzielnicy – kandydata  w wyborach 

do Rady Dzielnicy. Czy powinno brać się pod uwagę miejsce zamieszkania, czy miejsce 

zameldowania? Obecnie w Statucie widnieje zapis, że osoby, które chcą kandydować do 

organów pomocniczych wykazują się miejscem zameldowania, legitymując się dowodem 

osobistym. Radny zwrócił uwagę, że część tarnogórskich ulic położona jest w więcej, niż 

w jednej Dzielnicy. Radny poprosił o odpowiedź na pytanie: „czy ten zapis, który jest w tej 

chwili, jest prawidłowy zgodnie z  ustawą i Konstytucją RP?”

Przewodniczący Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK odnosząc się do słów Radnego 

Piotra  SZCZĘSNEGO,  zwrócił  uwagę,  że  jego  wypowiedź  odbiega  od  istoty 

przedmiotowych  projektów  uchwał.  Następie  zaproponował,  aby  Radny  w  poruszonej 

przez siebie sprawie złożył interpelację w formie pisemnej. 

W  odpowiedzi  na  wątpliwości  wyrażone  przez  Radnego  Łukasza  GARUSA, 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, iż Wykazy ulic w Dzielnicach będą aktualizowane 

każdorazowo, po podjęciu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy lub dokonaniu korekt 

geodezyjnych.  Wykazy  ulic  będą  stale  dostępne  na  stronie  internetowej  oraz 

w  merytorycznych Wydziałach  tut. Urzędu. W Tarnowskich Górach rocznie przybywa od 

jednej do dziewięciu nowych ulic. Przewodniczący Rady Miejskiej dodał: „istnieje wielkie 

prawdopodobieństwo,  że  w jednej  Dzielnicy może być  utworzonych kilka  ulic,  a nawet 

jeżeli byłaby to jedna ulica, to wtedy musimy jedną uchwałę podejmować, która w moim 

przekonaniu,  jako  wnioskodawcy  tych  projektów  uchwał,  nie  jest  potrzebna,  gdyż 

mieszkańcy inną drogą otrzymają informację o utworzeniu ulicy.” Po czym Przewodniczący 

Rady  Miejskiej  podkreślił  biurokratyczny  aspekt  dokonywania  każdorazowych  zmian 

załącznika Statutów Dzielnic tj.  Wykazu ulic w Dzielnicy.  W podsumowaniu wypowiedzi 
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Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że przedmiotowe projekty uchwał są zasadne 

co do swej istoty. 

Po  zakończeniu  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej przystąpił  do  procedury 

głosowania projektów uchwał:

Ad. 10
„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  15  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  2  Radnych,  2  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/170/2011 w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr VII/75/2011 Rady Miejskiej   w Tarnowskich Górach z dnia 16 marca 2011 roku 
w sprawie Statutu Dzielnicy REPTY ŚLĄSKIE.

Ad. 11
„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  14  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  2  Radnych,  3  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/171/2011 w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr VII/76/2011 Rady Miejskiej   w Tarnowskich Górach z dnia 16 marca 2011 roku 
w sprawie Statutu Dzielnicy STARE TARNOWICE.

Ad. 12
„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  15  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  2  Radnych,  2  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/172/2011 w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr VII/77/2011 Rady Miejskiej   w Tarnowskich Górach z dnia 16 marca 2011 roku 
w sprawie Statutu Dzielnicy STRZYBNICA.
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Ad. 13
„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  15  Radnych,  „przeciw”  głosował  -

1 Radny, „wstrzymał się od głosu” - 1 Radny, 2 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/173/2011 w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr VII/78/2011 Rady Miejskiej   w Tarnowskich Górach z dnia 16 marca 2011 roku 
w sprawie Statutu Dzielnicy OSADA JANA.

Ad. 14
„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  15  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  2  Radnych,  2  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/174/2011 w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr VII/79/2011 Rady Miejskiej   w Tarnowskich Górach z dnia 16 marca 2011 roku 
w sprawie Statutu Dzielnicy ŚRÓDMIEŚCIE-CENTRUM.

Ad. 15
„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  15  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  2  Radnych,  2  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/175/2011 w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr VII/80/2011 Rady Miejskiej   w Tarnowskich Górach z dnia 16 marca 2011 roku 
w sprawie Statutu Dzielnicy SOWICE.

Ad. 16
„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  12  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymał się od głosu” - 1 Radny, 6 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/176/2011 w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr VII/81/2011  Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach  z  dnia  16  marca  2011  roku 
w sprawie Statutu Dzielnicy OPATOWICE.
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Ad. 17
„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  15  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  2  Radnych,  2  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/177/2011 w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr VII/82/2011  Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach  z  dnia  16  marca  2011  roku 
w sprawie Statutu Dzielnicy LASOWICE.

Ad. 18
„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  14  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  2  Radnych,  3  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/178/2011 w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr VII/83/2011 Rady Miejskiej   w Tarnowskich Górach z dnia 16 marca 2011 roku 
w sprawie Statutu Dzielnicy PNIOWIEC.

Ad. 19
„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  14  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  3  Radnych,  2  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/179/2011 w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr VII/84/2011 Rady Miejskiej   w Tarnowskich Górach z dnia 16 marca 2011 roku 
w sprawie Statutu Dzielnicy RYBNA.

Ad. 20
„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  15  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  3  Radnych,  2  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 
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Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/180/2011 w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr VII/85/2011 Rady Miejskiej   w Tarnowskich Górach z dnia 16 marca 2011 roku 
w sprawie Statutu Dzielnicy BOBROWNIKI ŚLĄSKIE – PIEKARY RUDNE.

Powyższe Uchwały stanowią załącznik do niniejszego  Protokołu. 

Ad. 21, 22
Naczelnik  Wydziału  Organizacyjnego,  Katarzyna  JANY-BORYCZKA przestawiła, 

zgodnie z uzasadnieniem następujące projekty uchwał:

• w sprawie zmiany Uchwały Nr LV/660/2010 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach 

z dnia 28 kwietnia 2010r. w sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania oraz 

określenia ich granic i numerów,

• w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  szpitalach,  zakładach  pomocy 

społecznej  i  areszcie  śledczym, ich granic i  numerów oraz siedzib obwodowych 

komisji wyborczych.

Przewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA,  Stefan 
ZIENTKOWSKI poinformował, że Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej 
przystąpił do procedury głosowania:

• projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  LV/660/2010  Rady  Miejskiej  
w Tarnowskich  Górach  z  dnia  28  kwietnia  2010r.  w  sprawie  utworzenia  stałych  
obwodów głosowania oraz określenia ich granic i numerów

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  18  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  2  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/181/2011  w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr LV/660/2010  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  28  kwietnia  2010r. 
w sprawie  utworzenia  stałych  obwodów  głosowania  oraz  określenia  ich  granic 
i numerów.
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• projektu   uchwały  w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  szpitalach,  
zakładach  pomocy  społecznej  i  areszcie  śledczym,  ich  granic  i  numerów  oraz 
siedzib obwodowych komisji wyborczych

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  18  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  2  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ Nr  XIII/182/2011  w  sprawie  utworzenia  obwodów 
głosowania  w szpitalach,  zakładach pomocy społecznej  i  areszcie  śledczym, ich 
granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.

Powyższe Uchwały stanowią załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 23
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy 

Tarnowskie Góry oraz ustalenia zasad i  trybu występowania przez grupę mieszkańców 

miasta Tarnowskie Góry  z inicjatywą podjęcia uchwały lub stanowiska przez Radę Miejską 

w Tarnowskich Górach.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK poinformował,  że  w  dniu 

17 sierpnia  2011r.  Przewodniczący  Klubu  Radnych  Platformy  Obywatelskiej,  Piotr 

SZCZĘSNY  złożył  wniosek  o  umieszczenie  przedmiotowego  projektu  uchwały 

do porządku obrad dzisiejszej sesji. 

W imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie 

z uzasadnieniem przedstawił Radny Łukasz GARUS. 

 

Doradca  Burmistrza  ds.  Doradztwa  Prawnego  w  Zakresie  Planów  i  Programów 
Strategicznych, Grzegorz CZUDAJ poinformował, że opinia prawna w sprawie projektu 

uchwały Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej została przekazana wnioskodawcom już 

trzy miesiące temu. W przedmiotowej opinii został przedstawiony zarzut braku podstawy 

prawnej.  Zdaniem  Pana  CZUDAJA  słuszność  powyższego  zarzutu  potwierdza 

uzasadnienie do projektu uchwały, przestawione przez przedstawiciela wnioskodawców. 

W  dalszej  kolejności  poinformował,  że  w  przygotowanej  przez  siebie  opinii  prawnej 
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powołał  się  na  przepisy  prawne  oraz  orzeczenia  Sądu  Administracyjnego  w  tym 

orzeczenia  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  we  Wrocławiu.  Z  przytoczonych 

orzeczeń wynika, że „nie ma przepisu pozytywnego” tj. przepisu, który zezwala na tego 

rodzaju  inicjatywę.  Po  czym  dodał:  „ja  szanuję  poglądy  wszystkich  osób,  także 

wnioskodawców,  proszę  mnie  dobrze  zrozumieć,  ale  były  trzy  miesiące  czasu,  żeby 

podjąć polemikę z tą moją opinią, ona była powszechnie dostępna, nikt jej nie podjął, jest 

ta sama uchwała, z tym samym błędem i bez podstawy prawnej. W związku z czym moje 

stanowisko, jako osoby, która doradza Burmistrzowi Miasta, nie mogło ulec zmianie.” 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK poinformował,  że  Burmistrz 

Miasta zaopiniował negatywnie przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA,  Stefan 
ZIENTKOWSKI poinformował, że Komisja negatywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.

Wiceprzewodniczący Komisji REWIZYJNEJ, Krzysztof SZNAJDER poinformował, że 

Komisja  negatywnie  zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  Radny uzasadniając 

wydaną opinię poinformował, że Komisja po wnikliwym zbadaniu sprawy stwierdziła, że 

brak podstaw prawnych do przyznania przez Radę Miejską inicjatywy uchwałodawczej 

mieszkańcom miasta Tarnowskie Góry. Radny dodał, że okres wyborów parlamentarnych 

stanowi  okazję  do  zwrócenia  się  z  obywatelskim  projektem  ustawy  w  sprawie 

wprowadzenia zmian np. w ustawie o samorządzie gminnym, w celu nadania inicjatywy 

uchwałodawczej również mieszkańcom gmin. 

Dyskusja:

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK  zwrócił  uwagę  na  znaczenie 

przedmiotu  uchwały.  Zdaniem  Pana  Przewodniczącego  dokonywanie  jakichkolwiek 

operacji  musi  być  robione  z  wyjątkowym  wyczuciem,  z  wyeliminowaniem  wszelkich 

wątpliwości,  po uzyskaniu stosownych pozytywnych opinii  i  ekspertyz.  Jakikolwiek błąd 

może grozić rozchwianiem systemu prawnego gminy i podważenie idei państwa prawa. 

Zaufanie  do  Państwa  prawa  jest  jednym  z  głównych  zadań  stojących  przed  liderami 

środowisk lokalnych, a przede wszystkim przed Radnymi, Posłami. Do tego typu materii 
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należy podchodzić wyjątkowo ostrożnie. Pan Przewodniczący poinformował, że od wielu 

tygodni trwa proces konsultacji projektu ustawy autorstwa Prezydenta RP. Prezydent RP 

wraz ze swoimi doradcami oraz wieloma fachowcami na 103 stronach projektu uchwały, 

w 117 artykułach opisał swój pomysł dotyczący próby wzmocnienia udziału mieszkańców 

w działaniach samorządu terytorialnego o współdziałaniu gmin, powiatów i województw 

oraz o zmianie niektórych ustaw. Przewodniczący przytoczył zapis art. 3 projektu ustawy 

mówiący  o  obywatelskiej  inicjatywie  uchwałodawczej.  Właśnie  tą  inicjatywę 

uchwałodawczą,  Klub  Radnych  Platformy  Obywatelskiej  pragnie  implementować 

w system prawa lokalnego w Tarnowskich Górach. Po czym porównał zapisy złożonego 

projektu  uchwały  z  zapisami  projektu  ustawy.  Według  oceny Pana  Przewodniczącego 

zapisy te co do swej istoty są identyczne. Pan Przewodniczący zwrócił uwagę: „mamy do 

czynienia  z  nieco  dziwną  (…)  sytuacją,  otóż  taką,  że  Prezydent  Państwa  Polskiego 

przygotował projekt ustawy, bardzo obszerny, w którym przedstawia myśl o wprowadzeniu 

do  polskiego  systemu  prawa  i  do  polskiej  praktyki  samorządowej  czterech  nowych 

instytucji, z których jedna – obywatelska inicjatywa uchwałodawcza, jest również wpisana. 

Ten  projekt  jest  teraz  poddawany  szerokiemu  procesowi  konsultacji.(...)  Jednocześnie 

w jednej  bez  mała  trzech  tysięcy  gmin  w  Rzeczypospolitej,  pojawia  się  próba 

wprowadzenia tej jednej z czterech (wedle zamysłu Pana Prezydenta), instytucji i niejako 

bocznymi  drzwiami  na  poziom  Polski  samorządowej,  Polski  gminnej.”  Pan 

Przewodniczący wyraził opinię, iż szacunek wobec głowy Państwa, wymaga wstrzymania 

się z „jakimkolwiek majstrowaniem w systemie prawa lokalnego”, oczekując na zmiany na 

poziomie Parlamentu. W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował 

Burmistrzowi Miasta oraz Doradcy Burmistrza ds Doradztwa Prawnego w Zakresie Planów 

i  Programów Strategicznych za przygotowanie opinii  prawnej.  Radca Prawny Grzegorz 

CZUDAJ, dokonał analizy projektu uchwały w oparciu o Konstytucję RP oraz inne przepisy 

prawa  np.  ustawę  o  samorządzie  gminnym.  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  odczytał 

ostatni akapit opinii  prawnej Radcy Prawnego Grzegorza CZUDAJA z dnia 17 czerwca 

2011r.  w  której  wskazano,  że  Rada  Gminy,  nie  może  w  Statucie  Gminy  określić,  że 

mieszkańcom  wspólnoty  samorządowej  przysługuje  inicjatywa  uchwałodawcza. 

Przedmiotowa opinia prawna nawiązuje do art. 11 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, 

który mówi, iż mieszkańcy gminy podejmują rozstrzygnięcia w głosowaniu powszechnym, 

poprzez  wybory  i  referendum  lub  za  pośrednictwem  organów  gminy.  Zatem 
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w Rzeczypospolitej  Polskiej  zdecydowano  o  wyborze  demokracji  pośredniej,  jako 

podstawowego  modelu  podejmowania  decyzji  służących  zaspokajaniu  potrzeb 

społeczności lokalnej. Zdaniem Pana Przewodniczącego równie istotne w opinii prawnej 

jest  przywołanie artykułu  5 i  artykułu 5a ustawy o samorządzie gminnym, które mówią 

o konsultacjach  społecznych.  Jeżeli  ustawodawca  mówi  o  trybie  konsultacji,  który  jest 

narzędziem o  wiele  słabszym,  niż  konkretna,  uchwałodawcza,  obywatelska  inicjatywa, 

zatem  zrobił  to  z  rozmysłem,  eliminując  tryb  wprowadzenia  elementu  demokracji 

bezpośredniej  do  jednolitego  systemu  demokracji  pośredniej  w  Rzeczypospolitej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż jednoznacznie opowiada się za modelem 

społeczności  lokalnej,  rozumianej  jako  „wspólnoty  upodmiotowionych  jednostek  tzn. 

takich,  które  znają  swoje  uprawnienia,  ale  i swoje  obowiązki  (…),  zobowiązane są  na 

rzecz  dobra  wspólnego  tej  społeczności  lokalnej,  podejmować  określoną  aktywność”. 

Mówiąc o demokracji pośredniej nie sposób nie odnieść się do zapisów artykułu 23 ustawy 

o samorządzie gminnym, w którym mowa jest o utrzymywaniu przez radnych stałej więzi 

z mieszkańcami.   Po  czym  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zwrócił  uwagę  na  fakt,  iż 

przedmiotowy  projekt  uchwały  znajduje  swoje  odzwierciedlenie  w  zapisie  §  35 

Regulaminu  Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach, który to określa obowiązki Radnych 

względem mieszkańców. Podsumowując przytoczone wcześniej argumenty stwierdził, iż 

z punktu widzenia Konstytucji RP oraz ustawy o samorządzie gminnym brak podstaw do 

wprowadzenia w tarnogórski  system prawa lokalnego inicjatywy,  zgłoszonej  przez Klub 

Radnych Platformy Obywatelskiej. W dalszej wypowiedzi Przewodniczący Rady Miejskiej 

powołał  się na artykuł  prasowy tygodnika „Wspólnota” pt.  „Rzecznik przeciwko ustawie 

prezydenckiej”.  W przytoczonym artykule Rzecznik Praw Obywatelskich, Pani prof. Ewa 

LIPOWICZ stwierdza, że projekt ustawy prezydenckiej zawiera szereg przepisów, które 

mogą okazać się „szkodliwe”. W dalszej części owego artykułu Pani Rzecznik stwierdza, iż 

w szczególności  chodzi  o  instytucje  m.in.  interpelacji  obywatelskiej  oraz  obywatelskiej 

inicjatywy uchwałodawczej – obie procedury stosunkowo łatwo będzie wszcząć, co może 

nie  tylko  zaburzyć  funkcjonowanie  danej  jednostki,  ale  i  doprowadzić  do  znacznego 

podwyższenia kosztów związanych z obsługą spraw urzędowych.  W dalszej  kolejności 

Pani Rzecznik stwierdza, iż przygotowany projekt ustawy zawiera wiele niesprawdzonych 

rozwiązań,  które  nie  tylko  budzą  wątpliwości  konstytucyjne,  ale  równocześnie  mogą 

działać  na  system  samorządowy.  Za  równie  niekorzystne  uznała  zwiększenie  przez 
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ustawę rozproszenia ustawodawstwa w materii jednostek samorządu terytorialnego oraz 

powiększenie  przez  nowe  rozwiązania  wydatków  jednostek  samorządu  terytorialnego. 

Podsumowując treść powyższego artykułu prasowego, Pan Przewodniczący stwierdził, że 

zawiera  on  jednoznaczną  ocenę  zarówno  projektu  ustawy  przygotowanego  przez 

Prezydenta RP, jak i przedmiotowego projektu uchwały. 

W dalszej wypowiedzi Przewodniczący Rady Miejskiej powołał się na stanowisko Zarządu 

Śląskiego  Związku  Gmin  i  Powiatów w przedmiocie   projektu  ustawy Prezydenta  RP. 

Zgodnie  z  powyższym  stanowiskiem:  „sposób  wdrożenia  tego  zamiaru  jest  wysoce 

niewłaściwy,  co więcej  szkodliwy.  Nie można bowiem zapominać, że faktyczny poziom 

zaangażowania obywateli w jednostkach gminnych jest w zasadniczej mierze zależny od 

poziomu kapitału społecznego, a zwłaszcza takich elementów jak zaufanie do Państwa. 

Patriotyzm, wiedza o mechanizmach funkcjonowania Państwa, chęć zaangażowania się 

na rzecz dobra wspólnego, a nie na powoływaniu eksperymentalnych, niesprawdzonych 

instytucji samorządowych. (…) Zamiast mozolnej drogi, w kierunku stopniowej odbudowy 

tego  kapitału  i  podnoszenia  poziomu  kultury  w  Polsce,  w  tym  zwłaszcza  politycznej, 

a w efekcie zwiększenia władzy  i zainteresowania sprawami politycznymi, projektodawca 

wybiera  drogę  na skróty,  tworząc  szereg  piętrzących  się,  w  wielu  wypadkach wysoce 

skomplikowanych konstrukcji  i  procedur,  które z  całą  pewnością  nie  przyczynią  się  do 

osiągnięcia  założonego  celu.  Pamiętać  przy  tym  należy  o  trudnym  okresie,  w  jakim 

znajduje się samorząd. Jest on wynikiem zarówno pogarszających się szybko warunków 

finansowych,  jak  i  złych  warunków  prawnych,  będących  wynikiem  niskiej  jakości 

stanowionego prawa.  Przyjęciem tego aktu prawnego ten chaos i  ten bałagan prawny 

byśmy  powiększyli.”  W  kolejnej  części  powyższego  stanowiska,  zwrócono  uwagę  na 

poruszony  wcześniej  przez  Pana  Przewodniczącego  aspekt  zasady  demokracji 

przedstawicielskiej.  Przewidziane przez  projekt  ustawy prezydenckiej  instytucje,  w  tym 

uchwałodawcza obywatelska inicjatywa: „stwarzają ryzyko, że pod naporem niewielkich 

grup  mieszkańców lub  organizacji  społecznych,  reprezentujących  interes  partykularny, 

natomiast silnie wspieranych przez media, będą podejmowane decyzje, które nie będą 

wynikały  ani  ze  strategii  rozwoju  gminy  czy  powiatu.  Nie  będą  zapewniały  spójności 

zagospodarowania przestrzennego gminy, ani też wreszcie nie będą racjonalne z punktu 

widzenia  możliwości  finansowych  samorządu.  Istnieje  więc  realne  ryzyko,  iż  ustawa 

będzie dodatkowym czynnikiem, przyczyniającym się do rozbicia spójności zarządzania 
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sprawami  lokalnymi,  zablokowania  działań  samorządów  lokalnych  czy  firmowania 

aktywności godzących w interes publiczny. Może to mieć w rezultacie efekt antyrozwojowy, 

ponieważ  pod  presją  finansowane  będą  roszczenia  grup  partykularnych,  zamiast 

generalnego spojrzenia na potrzeby rozwojowe gminy, jako całości. Nastąpi w ten sposób 

dekoncentracja  środków,  zamiast  ich  koncentracja  na  kluczowych  przedsięwzięciach 

rozwojowych  (…).”  W  podsumowaniu  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  odczytał 

następujący fragment stanowiska Śląskiego Związku Gmin i Powiatów: „dobrą alternatywą 

dla projektowanej regulacji, znacznie bardziej korzystną z punktu widzenia zakładanych jej 

celów  byłoby  opracowanie  i  udostępnienie  samorządom  podręcznika  zawierającego 

wskazówki,  i  alternatywne  wzory  postępowania,  i  procedur,  a  także  zestawy  dobrych 

praktyk  dotyczące  sposobu  skutecznego  włączania  mieszkańców w  prace  samorządu 

terytorialnego  na  rzecz  dobra  wspólnego,  jak  również  uruchomienie  systemu  zachęt 

finansowych,  a  więc  nie  zabieranie  środków,  a  wyłożenie  pewnych  środków  dla 

samorządu terytorialnego, stosujących załączone wzory i dobre praktyki np. w dziedzinie 

rewitalizacji  zdegradowanych  Dzielnic  miasta  oraz  w  powiązaniu  z  instrumentami 

finansowego wsparcia w ramach kolejnego okresu programowania.” Wobec przytoczonych 

argumentów,  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zaapelował  do  Radnych  o zagłosowanie 

przeciwko  przedmiotowemu  projektowi  uchwały.  Następnie  zwrócił  uwagę,   iż  projekt 

uchwały nie został przygotowany przez obywateli  lub organizacje społeczne  (w oddolnej 

inicjatywie), a przez Radnych, którzy winni wywiązywać się z obowiązków nałożonych na 

nich przez  ustawodawcę. Komentując uzasadnienie przedmiotowego projektu uchwały, 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyraził przekonanie, iż Rada Miejska każdy temat, który 

podejmuje, podejmuje ze świadomością, że wzbudza on zainteresowanie obywateli. 

Radny Jarosław ŚLEPACZUK zaprotestował przeciwko nazwaniu dokumentu złożonego 

przez przedstawicieli mieszkańców określeniem, które jednoznacznie wskazuje, że jest to 

coś  wadliwego.  Radny  nawiązał  do  wypowiedzi  Pana  Przewodniczącego,  w  której 

nawoływał on, aby nie eksperymentować w przepisach prawa lokalnego. Radny zwrócił 

uwagę, iż w części informacyjnej dzisiejszej sesji pojawiła się informacja o liczbie uchwał 

przygotowanych  przez  Burmistrza  Miasta,  które  zostały  uchylone  lub  wobec  których 

zostało  wszczęte  postępowanie  nadzorcze.  Zdaniem  Radnego  uchwały  przygotowane 

przez  Pana  Przewodniczącego  i  Pana  Burmistrza  należy  potraktować  „jedną  miarą” 

i przeanalizować  pod  kątem  posiadanych  wad.  Prace  nad  przygotowaniem 
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przedmiotowego  projektu  uchwały  rozpoczęły  się  w  listopadzie  i  grudniu  2010r. 

z inicjatywy Stowarzyszeń. Jeden z inicjatorów (tj. Stowarzyszenie „Góry Kultury”) kierował 

się  tym,  że  pewną niesprawiedliwością  społeczną jest  to,  że w fazie  tworzenia prawa 

konstytucyjnego,  mieszkańcy  mają  prawo  składania  projektów  ustaw  obywatelskich 

w grupie  stu  tysięcy  mieszkańców,  natomiast  brak  tego  typu  przepisów  prawnych  na 

podłożu lokalnym. To rozwiązanie zostało wykorzystane w wielu dużych miastach - jak 

chociażby  Sopot,  Poznań,  Łódź.  Następnie  Radny  zwrócił  uwagę  na  brak  przepisów 

prawnych,  które  zabraniałyby  przyjęcia  przez  Radę  Gminy  przepisów  nadających 

mieszkańcom  inicjatywę  obywatelską,  dlatego  w wielu  miastach  tego  typu  uchwały 

funkcjonują. Inicjatywa mieszkańców może dotyczyć np. budowy nowego placu zabaw lub 

drogi  rowerowej.  Radny  podkreślił,  że  Stowarzyszenia,  z  inicjatywy  której  został 

przygotowany projekt uchwały „wysoko podniosły sobie poprzeczkę” ustalając próg 300 

podpisów  osób,  występujących  z inicjatywą  podjęcia  uchwały  lub  stanowiska  Rady 

Miejskiej. W mieście Sopot ten limit wynosi 200 podpisów, w wielomilionowym Poznaniu – 

1.000.  Zdaniem  Radnego  przedmiotowy  projekt  uchwały  jest  spełnieniem  wymagań 

społeczności lokalnej. Następnie poinformował, że sądził, iż przedmiotowy projekt uchwały 

zostanie  poparty  przez  Klub  Radnych  „Inicjatywa   Obywatelska”,  który  to  w  swoich 

zapisach statutowych reprezentuje mieszkańców.  W dalszej wypowiedzi Radny odniósł 

się  do  projektu  ustawy  prezydenckiej.  Radny  poinformował,  że  dobrze  przygotowany 

projekt ustawy powinien być  szeroko konsultowany. Procedura legislacyjna trwa. W tym 

okresie  można by korzystać  z narzędzia,  które jest  stosowane już  przez  duże miasta, 

w których samorządność istnieje od wielu pokoleń. W podsumowaniu swojej wypowiedzi 

Radny  zaapelował  o  poparcie  przedmiotowego  projektu  uchwały,  jako  zgodnego 

z oczekiwaniami mieszkańców.

Radny  Tomasz  OLSZEWSKI poinformował,  iż  przedmiotowy  projekt  uchwały  można 

analizować w trzech kategoriach: społecznej, politycznej i prawnej. Radny zwrócił uwagę, 

iż  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  merytoryczny  sposób  wyczerpał  argumentację. 

Radny wyraził opinię, iż w aspekcie społecznym, przedmiotowy projekt uchwały powinien 

być  zgłoszony przez  mieszkańców w  formie  wniosku.  Po  czym poinformował,  że  jest 

przeciwnikiem  inicjowania  tego  typu  pomysłów  przez  Radnych.  Radny  dodał,  iż 

konsultował przedmiotowy projekt uchwały z osobami ze swojego najbliższego otoczenia. 

W przeprowadzonych rozmowach spotkał się z opinią, iż to rozwiązanie prawne będzie 

przerzucało  odpowiedzialność  na  mieszkańców.  Po  to  mieszkańcy  uczestniczą 
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w wyborach  samorządowych,  by  Radni  „wykonywali  ich  wolę  wyborczą”.  W  dalszej 

wypowiedzi  Radny zwrócił  uwagę  na  tzw.  prawo  petycji  oraz  na  tryb  składania  skarg 

i wniosków.  Przedmiotem projektu  uchwały nie  może  być  wybudowanie  nowego  placu 

zabaw lub remont chodnika – są to wnioski do budżetu miasta. Po czym zaproponował 

przeprowadzenie konsultacji z mieszkańcami na temat przedmiotowego projektu uchwały. 

W ramach  aspektu  prawnego,  Radny zwrócił  uwagę,  że  projekt  ustawy prezydenckiej 

zostanie wprowadzony do parlamentu RP w następnej kadencji. Świadczy to o tym, że 

„skoro  Prezydent  RP  uznał,  iż  musi  to  znaleźć  podstawę  ustawową   -  ustawa 

o samorządzie  gminnym  na  to  nie  pozwala.  Radny  poinformował,  że  Radni  jako 

członkowie  organów  stanowiących,  zobligowani  są  do  działania  na  podstawie 

i w granicach prawa. Jeżeli wystąpi jakakolwiek wątpliwość, że dana decyzja może być 

obarczona wadą prawną, należy się szczególnie zastanowić nad jej podjęciem. W dalszej 

wypowiedzi  Radny wyraził  opinię,  iż  nie przekonuje go fakt,  że to rozwiązanie prawne 

funkcjonuje  w  innych  gminach.  Zdaniem  Radnego,  prawo  to  w  praktyce  nie  jest 

wykorzystywane przez  mieszkańców.  Radny zaproponował,  aby okres  przed wejściem 

projektu  ustawy  prezydenckiej  do  Parlamentu   RP,  wnioskodawcy  projektu  uchwały 

poświęcili  na skonsultowanie z nadzorem Wojewody. Zdaniem Radnego, wnioskodawcy 

projektu nie odnieśli się do argumentów prawnych podniesionych przez Pana CZUDAJA. 

W posumowaniu wypowiedzi Radny poinformował, iż nie będzie podejmował decyzji, która 

jest „niezgodna z przepisami prawa”. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Janusz ŚNIETKA odnosząc się do uzasadnienia 

przedmiotowego projektu uchwały, poinformował, że Radni nie boją się podzielenia władzą 

z  mieszkańcami.  Radni  wysłuchują  mieszkańców,  starają  się  na  sesji,  w  części 

„interpelacje  pytania  radnych  i  dyskusja  ogólna”,  przedstawiać  ich  sprawy.  Zdaniem 

Radnego: „projekt jest potrzebny, aby zbudować postawę społeczeństwa obywatelskiego.” 

Radny  wyraził  poparcie  dla  idei  inicjatywy  obywatelskiej  mieszkańców,  następnie 

zaproponował wstrzymanie się z podjęciem przedmiotowego projektu uchwały do czasu 

rozstrzygnięcia projektu ustawy Prezydenta RP. Projekt  ustawy jest po pierwszej fazie 

konsultacji. Radny odniósł się również do uzasadnienia przedmiotowego projektu uchwały, 

w  którym  wnioskodawcy  powołują  się  na  fakt,  że  inne  miasta  przyjęły  już  uchwały 

nadające inicjatywę obywatelską mieszkańcom. Następnie Radny zadał pytanie o liczbę 

mieszkańców, oczekujących na przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały. Dlaczego na 

sesji Rady Miejskiej brak przedstawiciela tych mieszkańców? Następnie Radny zapytał: 
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„jaka grupa ma coś do załatwienia, że potrzebne jest tylko trzysta podpisów w mieście, 

w którym nie  ma sześciuset  mieszkańców już  teraz?”  Radny wyraził  opinię,  iż  trzysta 

podpisów stanowi bardzo małą grupę mieszkańców, bardziej zasadnym byłoby ustalenie 

grupy stanowiącej 1 lub 2 % mieszkańców miasta Tarnowskie  Góry. 

Radny Stefan ZIENTKOWSKI odniósł się do cytowanych przez Przewodniczącego Rady 

Miejskiej  zapisów stanowiska Śląskiego Związku Gmin  i  Powiatów w sprawie  projektu 

ustawy prezydenckiej. Radny poinformował, że konsultacje projektu ustawy prezydenckiej 

znajdują się w „fazie rozwojowej”. Zdaniem Radnego: „należy uzbroić się w cierpliwość, aż 

ustawodawca (…) podejmie właściwy krok.” Odnosząc się do przedmiotowego projektu 

uchwały,  Radny poinformował,  że jest  on niedopracowany i  zawiera wiele  nieścisłości. 

Jako przykład Radny podał zapis § 2  projektu uchwały, dotyczący powołania „komitetu”. 

Radny  zwrócił  również  uwagę  na  proces  zbierania  podpisów pod  projektem uchwały, 

jawność  prac  „komitetu”  oraz  tryb  wycofania  przez  mieszkańca  poparcia  dla  projektu 

uchwały. Po czym Radny wyraził swoje wątpliwości, dotyczące inicjatywy obywatelskiej w 

sprawie wydania stanowiska przez Radę Miejską. W podsumowaniu swojej wypowiedzi 

negatywnie  zaopiniował  przedmiotowy  projekt  uchwały,  następnie  zwrócił  się  do 

wnioskodawców z prośbą o jego dopracowanie. 

Radny  Kazimierz  SZCZERBA odniósł  się  do  wypowiedzi  Przewodniczącego  Rady 

Miejskiej  w  sprawie  przedmiotowego  projektu  uchwały.  Zdaniem  Radnego  tak  długa 

wypowiedź nie była  potrzebna,  wystarczyło  powiedzieć,  że jest  się  przeciwko podjęciu 

projektu uchwały. Następnie Radny poinformował, iż zgodnie z opinią przedstawioną przez 

Radcę  Prawnego  nie  ma  przepisu  zabraniającego  przyjęcia  przedmiotowego  projektu 

uchwały.  Po czym dodał,  że jego podjęcie pokazałoby mieszkańcom, że Rada Miejska 

dostrzega partnerską rolę społeczeństwa w stanowieniu prawa. Zdaniem Radnego: „u nas 

praktycznie  ta  inicjatywa  obywatelska  istnieje,  ponieważ  kiedy  ja  byłem  Burmistrzem 

Miasta, przychodziły pewne protesty (…) odbywały się rozmowy itd. Czyli coś takiego się 

dzieje.  To  jest  bardzo  ważne,  żebyśmy  pokazali  społeczeństwu,  że  my  myślimy,  jak 

obywatele  Państwa  demokratycznego  i obywatelskiego.”  W dalszej  wypowiedzi  Radny 

podjął temat inicjatywy obywatelskiej, która obowiązuje w innych miastach Śląska. Radny 

rozważył  zakwestionowanie  podjętej  uchwały  przez  Wojewodę  Śląskiego.  Następnie 

zwrócił  uwagę,  że  można  równie  dobrze  kwestionować  zapisy  każdej  innej  uchwały. 

W podsumowaniu wypowiedzi Radny poinformował: „uważam, że powinniśmy przyjąć ten 
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projekt  uchwały,  bo  takie  są  czasy  i  w  podstawach  tej  demokracji  należy  umieścić 

zagwarantowanie  wyborcom  możliwości  wniesienia  pod  obrady  Rady  Miejskiej 

obywatelskiego projektu uchwały. (…) ”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK poinformował,  że 

przeanalizował  statuty  miast,  które  przyjęły  inicjatywę  obywatelską.  Przeszukując 

Biuletyny Informacji Publicznej tych miast, nie natknął się na żaden projekt uchwały, który 

byłby  przygotowany  na  wniosek  grupy  mieszkańców.  Zdaniem  Radnego  na  złożenie 

przedmiotowego projektu uchwały przez Klub Radnych miały wpływ zbliżające się wybory. 

W dalszej części wypowiedzi Radny odniósł się do projektu ustawy prezydenckiej w tej 

materii. Następnie dodał, że samą inicjatywę obywatelską ocenia, jako „nieszkodliwą dla 

władzy  wykonawczej”,  jednak  kilka  propozycji  zawartych  w  projekcie  ustawy,  może 

sparaliżować działania urzędów miast lub starostw. Radny zwrócił uwagę, że to czy projekt 

uchwały  zgłoszony  przez  obywateli  zostanie  przyjęty,  zależy  od   Radnych.  Po  czym 

wskazał na różnice propozycji zawartych w projekcie ustawy prezydenckiej i w projekcie 

uchwały, zgłoszonym przez Klub Radnych Platformy Obywatelskiej np. liczba podpisów 

w projekcie ustawy prezydenckiej wynosi sześćset, w przedmiotowym projekcie uchwały – 

trzysta. Radny zaproponował głosowanie przeciwko przedmiotowemu projektowi uchwały 

oraz wstrzymanie się do czasu zakończenia prac legislacyjnych nad projektem ustawy 

głowy Państwa.  

Radny  Piotr  SZCZĘSNY zwracając  się  do  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej 

Franciszka NOWAKA zapytał  czy sprawdził  on wszystkie  samorządy w Polsce.  Radny 

polecił zapoznanie się z funkcjonowaniem „inicjatywy obywatelskiej” w dużych miastach tj. 

Sopocie  i  Łodzi.   Wypowiedź  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  Radny  ocenił  jako: 

„demagogię  i  atak  na  Klub  Radnych  Platformy  Obywatelskiej”.  O  atakach  Radnego 

Stanisława KOWOLIKA na Klub Radnych Platformy Obywatelskiej jeszcze w poprzedniej 

kadencji świadczą protokoły sesji Rady Miejskiej. Radny wyraził opinię, iż nie rozumie on 

sformułowania  „że  jest  to  próba  jakichś  sił  przed  wyborami”.  Nie  ma możliwości,  aby 

Przewodniczący, Rada Miejska mogli zwrócić się do organu nadzoru prawnego Wojewody 

o  wydanie  opinii.  Nadzór  Wojewody  pełniony  jest  nad  podjętymi  Uchwałami  Rady 

Miejskiej.  W  dalszej  wypowiedzi  Radny  odniósł  się  krótko  do  stanowiska  Komisji 

REWIZYJNEJ. Po czym dodał, iż Burmistrz Miasta często wypowiada się w prasie lub 

w Biuletynie  Informacyjnym,  na  temat  postawy  obywatelskiej.  Radny  poinformował,  że 
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pomysł przygotowania projektu uchwały zrodził się jeszcze w poprzedniej kadencji, kiedy 

jako  Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  otrzymywał  od  poszczególnych  osób,  grup 

społecznych oraz organizacji, propozycje  przygotowania  projektu uchwały. Mieszkańcy ci 

chcieli mieć możliwość podpisania się pod przygotowanym przez nich projektem uchwały. 

Następnie Radny poinformował, że omawiany projekt uchwały poparł również Pan Maciej 

PRUSZYŃSKI – były Prezes Sądu. 

Radny Łukasz  GARUS odnosząc  się  do  opinii  prawnej,  przedstawionej  przez  Radcę 

Prawnego Grzegorza CZUDAJA poinformował, że istnieje pewien spór akademicki. Radny 

poinformował, że wskaże dodatkowe podstawy prawne.  Pierwszą z nich jest art 1 ustawy 

o  samorządzie  gminnym,  zgodnie  z  którym  „pierwotna  władza”  spoczywa  wśród 

mieszkańców. Radni nie mogą zapomnieć, że zostali wybrani przez mieszkańców. Kolejną 

podstawą prawną jest zapis art. 6 powyższej ustawy, stanowiący tak zwane „domniemanie 

kompetencyjne  gminy”,  czyli  we  wszystkich  sprawach  publicznych,  gmina  może 

podejmować uchwały, jeżeli nie jest to zastrzeżone na rzecz innych podmiotów. Odnosząc 

się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady Miejskiej poinformował, że „czuje się bardzo 

zmartwiony,  wręcz skrzywdzony, niesłusznie potraktowany,  wręcz jak wywrotowiec (…). 

Klub  Platformy  Obywatelskiej  i  wspierający  nas  Radni  opozycyjni  nie  są  jakimiś 

destruktorami, nie wyjmujemy cegły z gmachu Ratusza, z konstrukcji naszej Gminy, my 

raczej  coś dodajemy,  jest  to wartość dodana (…).”  Następnie Radny poinformował,  że 

przedmiotowy  projekt,  nie  jest  eksperymentem  prawnym.  Podobne  projekty  uchwał 

funkcjonują w  innych miastach, patrząc analogicznie do skali ogólnopolskiej, obywatele 

Rzeczypospolitej mają prawo zgłosić obywatelski projekt  ustawy do Sejmu. Klub Radnych 

Platformy  Obywatelskiej  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  posiada  autonomię 

w stosunku  do  władz  państwowych  -  nie  musi  on  żadnej  inicjatywy  uchwałodawczej 

konsultować  z  Prezydentem  RP.  Następie  Radny  zwrócił  uwagę,  że  projekt  ustawy 

prezydenckiej jest w fazie opracowania, dotyczy  on szerszej materii, niż  ta obejmująca 

przedmiotowy  projekt  uchwały.  Radny  zauważył,  że  w  kolejnej  kadencji  Parlamentu, 

projekt  ustawy  prezydenckiej  może  nie  zostać  przyjęty.  Zatem  czekanie  z podjęciem 

zaproponowanego  projektu  uchwały,  jest  bezpodstawne.  Następnie  dodał:  „padły 

stwierdzenia,  że  mamy demokrację  pośrednią,  a  ten  projekt  uchwały  jest  elementem 

demokracji  bezpośredniej.  Nie  to  jest  wzbogacenie  konstrukcji  demokracji  pośredniej 

o nowy element. (…) Projekt uchwały przygotowany przez mieszkańców nie jest gotowym 

prawem. Nie można się obawiać, że będzie zgłoszony jakiś szkodliwy, zły projekt uchwały 
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bo to wtedy przez nasze ręce przechodzi.” Radny odniósł się do przywołanego wcześniej 

zapisu  art.  23  ustawy  o  samorządzie  gminnym.  Zdaniem  Radnego  zgłoszony  projekt 

uchwały będzie metodą realizacji tego zapisu ustawy. Radny poinformował, że zawiódł się 

na  Burmistrzu  oraz  Klubach  Radnych:  Inicjatywa  Obywatelska  oraz  Prawo 

i Sprawiedliwość, ponieważ nie chcą przyznać mieszkańcom proponowanego przez Klub 

Radnych  Platforma  Obywatelska  uprawnienia.  Szereg  przedstawionych  w  dyskusji 

argumentów było nietrafionych, demagogicznych. Opinia Rzecznika Praw Obywatelskich 

odnosiła się do innych kwestii, niż te dotyczące przedmiotu uchwały. Radny zwrócił uwagę 

na zarzut, iż trzystu mieszkańców jest zbyt małą grupą. Ponadto odniósł się do argumentu, 

że  projektów  uchwał,  złożonych  na  wniosek  mieszkańców  jest  bardzo  mało.  Radny 

poinformował, że w świetle powyższych argumentów Radzie Miejskiej nie grozi „zalew” 

projektów uchwał, natomiast sama liczba trzystu podpisów została ustalona, „żeby jednak 

takie uchwały się pojawiały”. Ponadto im większy komitet inicjatywny, tym ma on mniejszą 

zdolność działania. Zdaniem Radnego zaproponowana w projekcie uchwały grupa pięciu 

osób  jest  „złotym  środkiem”.  Brak  wymogu  czasu,  w  którym  należy  zebrać  podpisy 

spowodowany jest tym, że „waga spraw poruszanych na terenie gminy nie jest tak istotna, 

jak waga spraw poruszanych na szczeblu centralnym.” Radny odniósł się do wypowiedzi 

Radnego  Stefana  ZIENTKOWSKIEGO.  Radny  wyraził  zasadność  zapisu  w  projekcie 

uchwały  o  niemożności  wycofania  poparcia.  Inicjatywa  obywatelska  może  dotyczyć 

również wyrażenia stanowiska przez Radę Miejską, ponieważ w pewnych przypadkach 

Rada Miejska nie  może podjąć uchwały.  Odpowiadając na zarzut  braku jawności  przy 

przygotowaniu  projektu  uchwały  z  inicjatywy  mieszkańców,  Radny  zwrócił  uwagę,  że 

proces przygotowania projektu uchwały przez Burmistrza Miasta również nie jest jawny. 

W ocenie Radnego nie ma powodu, żeby „wnikać w procedurę” przygotowania projektów. 

W dalszej wypowiedzi Radny wskazał na spór doktrynalny, pomiędzy Klubem Radnych 

Platformy  Obywatelskiej  i  Klubem  Radnych  Prawa  i  Sprawiedliwości.  Po  czym 

poinformował,  że  należy  umożliwić  mieszkańcom  składanie  projektów  uchwał,  bez 

pośrednictwa  Rady  Miejskiej.  Odnosząc  się  do  wypowiedzi  Radnego  Tomasza 

OLSZEWSKIEGO Radny wyjaśnił, że nie ma możliwości konsultowania projektów uchwał 

z  nadzorem Wojewody.  W odpowiedzi  na  pytanie  Radnego  Janusza  ŚNIETKI,  Radny 

poinformował, że: „niemal sześćdziesiąt tysięcy mieszkańców Tarnowskich Gór, oczekuje 

na  ten  projekt  uchwały”.  Przedstawiciele  inicjatora  projektu  uchwały tj.  Stowarzyszenia 

„Góry Kultury”, nie uczestniczą w sesji, ponieważ jest to projekt, przygotowany na wniosek 

Klubu  Radnych  Platformy  Obywatelskiej.  Następnie  Radny  nawiązał  do  wypowiedzi 

51



Radnego Kazimierza SZCZERBY informując, że „pewna grupa Radnych bardziej rozumie 

ideę demokracji”. 

Radny Krzysztof SZNAJDER przedstawił wniosek   o zakończenie dyskusji i przejście do   

procedury głosowania. 

Radny  Jarosław  ŚLEPACZUK poinformował,  iż  z  uwagi  na  brak  zrozumienia  przez 

Radnych  koalicyjnych  idei  przedmiotowego  projektu  uchwały,  popiera  przedmiotowy 

wniosek. 

Zastępca Burmistrza Miasta Jolanta TUSZYŃSKA udzieliła głosu Doradcy Burmistrza 
ds.  Doradztwa Prawnego w Zakresie  Planów  i  Programów  Strategicznych,  Panu 
Grzegorzowi CZUDAJOWI.
Pan  Grzegorz  CZUDAJ  poinformował,  iż  przygotował  on  opinię  prawną  na  temat 

wcześniej  złożonego  przez  Klub  Radnych  Platforma  Obywatelska  projektu  uchwały. 

Następnie dodał: „my nie jesteśmy stroną sporu, jak ktoś go nazwał, akademickiego”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek. 

„Za”  przyjęciem  wniosku  Nr  1  głosowało  –  20  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymał się od głosu” - 1 Radny. 

Wniosek zatem został przyjęty. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK przystąpił  do  procedury 

głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  9  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

12 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych.

Zatem projekt uchwały nie został przyjęty przez Radę Miejską.

Ad. 24
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały 

Nr XI/142/2011 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 29 czerwca 2011 w sprawie 

opłat za pobyt dziecka w Żłobku Publicznym Nr 1 prowadzonym przez Gminę  Tarnowskie 

Góry.
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Przedmiotowy  projekt  uchwały,  zgodnie  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Naczelnik 
Wydziału Edukacji, Sportu i Turystyki, Barbara KWAŚNIK. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  EDUKACJI,  KULTURY  I  SPORTU,  Stefan  NOWAK 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy  projekt uchwały.

Dyskusja: 
Radny  Andrzej  KOMENDERSKI zapytał  czy  w  związku  z  koniecznością  wydłużenia 

czasu pobytu dzieci  w żłobkach, obecny personel  jest  w stanie zapewnić opiekę? Jak 

liczny  jest  personel  w  Żłobku  Nr  1  w Strzybnicy?  Ile  pielęgniarek  przypada  na  jedno 

dziecko? Ile jest osób upoważnionych do przygotowania posiłków?

Naczelnik Wydziału Edukacji, Sportu i Turystyki, Barbara KWAŚNIK  poinformowała, 

że możliwość zwiększenia personelu w żłobkach daje ustawa o opiece nad dzieckiem. 

Ilość personelu zatrudniona w każdym z oddziałów w pełni pokrywała zapotrzebowanie 

(zgodnie z wcześniej obowiązującą ustawą). Następnie Pani Naczelnik opisała sytuację 

kadrową w żłobkach funkcjonujących w Tarnowskich Górach. 

Ad. vocem
Radny Andrzej  KOMENDERSKI  poprosił  o  przedstawienie  informacji  na  temat  liczby 

godzin dodatkowej opieki nad dziećmi. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK poinformował,  iż  w  związku 

z brakiem materiałów źródłowych, umożliwiających udzielenie odpowiedzi na pytanie Pana 

Radnego przez Burmistrza Miasta, proponuje złożenie interpelacji w tej sprawie na piśmie. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej przystąpił  do  procedury  głosowania 

przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  12  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

6 Radnych, „wstrzymał się od głosu” - 1 Radny, 2 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

53



Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/183/2011  w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr XI/142/2011  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  29  czerwca  2011 
w sprawie opłat za pobyt dziecka w Żłobku Publicznym Nr 1 prowadzonym przez 
Gminę  Tarnowskie Góry.
Powyższy projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad. 25
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na 

zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących  własnością 

Gminy Tarnowskie Góry.

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami,  Marek  KABUS przedstawił 

przedmiotowy projekt uchwały, posługując się wyświetloną mapą. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Radny Krzysztof SZNAJDER poprosił o ponownie wyświetlenie mapy, w celu ustalenia 

lokalizacji nieruchomości na ulicy Moniuszki w Tarnowskich Górach. Radny poinformował, 

że na tym terenie nie prowadzi się upraw rolniczych od wielu lat. W tej chwili rośnie tam 

tylko samosiew. Radny zapytał czy do dzierżawcy tego terenu będzie należał obowiązek 

jego wykoszenia. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Marek KABUS omówił lokalizację 

przedmiotowej  działki  na  wyświetlonej  mapie.  Następnie  dodał,  że  umowa  dzierżawy 

przedmiotowej  nieruchomości  zostanie zawarta na podstawie złożonego wniosku przez 

Mieszkańca. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK  przystąpił  do  procedury 

głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 
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„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  19  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymał się od głosu” - 1 Radny. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/184/2011 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 
zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  nieruchomości  gruntowych będących 
własnością Gminy Tarnowskie Góry.

Powyższy projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 26
Kolejnym punktem porządku obrad jest  projekt  uchwały w sprawie  uchylenia  Uchwały 

Nr LIII/630/2010 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 3 marca 2010r. w sprawie 

wyrażenia  zgody na oddanie w użytkowanie  w trybie  bezprzetargowym nieruchomości 

gruntowej położonej przy ul. Laryszowskiej w Tarnowskich Górach.

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami,  Marek  KABUS przedstawił 

przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem. Następnie zgłosił autopoprawkę 

do  przedmiotowego  projektu  uchwały,  polegającą  na  dopisaniu  w  podstawie  prawnej 

projektu uchwały słów: „na wniosek Burmistrza Miasta”. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Radny Łukasz GARUS zapytał czy przedmiotowy  projekt uchwały został skonsultowany 

z Radami Dzielnic Rybna, Strzybnica oraz Sowice?

W  odpowiedzi  Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami,  Marek  KABUS 
poinformował,  że tego typu projekty uchwał  nie wymagają przeprowadzenia konsultacji 

z Radami  Dzielnic.  W trybie  podejmowania  decyzji  o  warunkach  zabudowy,  wszyscy 

zainteresowani, w zakresie oddziaływania schroniska „Cichy kąt”, nie złożyli zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 
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„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  19  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych.   1  Radny  nie  brał  udziału 

w głosowaniu.

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XIII/185/2011 w  sprawie  uchylenia  Uchwały 
Nr LIII/630/2010  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  2010r. 
w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie w trybie bezprzetargowym 
nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Laryszowskiej w Tarnowskich Górach.
Powyższy projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 27
Ostatnim punktem porządku obrad są interpelacje, pytania Radnych oraz dyskusja ogólna. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK przedstawił  złożone  przez 

Radnych interpelacje w okresie międzysesyjnym. 

W dniu 17 czerwca 2011 r. wpłynęła interpelacja Radnego Łukasza GARUSA  w sprawie 

wysypiska  śmieci  przy  ulicy  Laryszowskiej.  Odpowiedź  Burmistrza  Miasta  otrzymałem 

w dniu 5 lipca 2011 r.

W dniu 17 czerwca 2011 r. Radny Łukasz GARUS zwrócił się z zapytaniem w kwestii 

kontroli  przeprowadzanych  w  ramach  gospodarki  odpadami  komunalnymi  wobec 

indywidualnych podmiotów, odpowiedź Burmistrza Miasta na powyższe otrzymałem w dniu 

6 lipca 2011 r.

W dniu 29 czerwca 2011 r. wpłynęło zapytanie Radnego Łukasza GARUSA odnośnie 

kosztów wzniesienia pomnika dla uczczenia ofiar katastrofy smoleńskiej w Parku Miejskim. 

Odpowiedź Burmistrza Miasta otrzymałem w dniu 4 lipca 2011 r. 

W  dniu  29  czerwca  2011  r.  wpłynęła  interpelacja  Radnego  Marka  PYLI  z  prośbą 

o  przedstawienie  wyników  finansowych  Agencji  Inicjatyw  Gospodarczych  za 

okres  I  półrocza  2011  r.  W  dniu  18  lipca  2011  r. otrzymałem  od  Burmistrza  Miasta 

odpowiedź na interpelacje. Dodatkowo w dniu 27 lipca 2011 r. otrzymałem pismo z AIG 

S.A zawierające wyjaśnienia w sprawie.

W dniu 5 lipca 2011 r. Radny Łukasz GARUS złożył zapytanie w sprawie publicznych 

dróg lokalnych zbudowanych lub wyremontowanych w ramach „Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011”.  Odpowiedź Burmistrza  Miasta  otrzymałem 

w dniu 11 lipca 2011r.
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W dniu 27 lipca 2011 r. Radny Łukasz GARUS złożył  zapytanie w sprawie obszarów 

objętych  planem  zagospodarowania  przestrzennego  posiadających  ustalone  warunki 

zabudowy i zagospodarowania terenu.  W dniu 5 sierpnia 2011 r. otrzymałem odpowiedź 

Burmistrza Miasta w tej sprawie.

W dniu 22 sierpnia 2011 r Radny Piotr SZCZĘSNY złożył interpelacje:

• w sprawie przeglądu urządzeń zabawowych na placach zabaw na terenie naszego 

miasta,

• w  sprawie  zakończonej  sprzedaży  w  drodze  bezprzetargowej  nieruchomości 

niezabudowanej w rejonie ulicy Wojska Polskiego w Tarnowskich Górach,

• w sprawie wydania zgody na wykopy na ulicy bocznej od ulicy Waliski w dzielnicy 

Repty Śląskie,

• w sprawie podania szczegółowych kwot na poszczególne wydatki, które są ogólnie 

podane  w tytule promocja miasta Tarnowskie Góry,

• w sprawie kwoty z budżetu miasta na obchody dnia Wojska Polskiego w 2011roku,

• w  sprawie  wymiany  piasku  w  piaskownicach  na  placach  zabaw  w  dzielnicach 

miasta Tarnowskie Góry,

• w sprawie firm, które wykonywały roboty na terenie miasta Tarnowskie Góry z tzw. 

„zlecenia z wolnej reki”,

• w sprawie wydatkowanej kwoty na Polski Związek Emerytów i Rencistów w 2011r.,

• w  sprawie  podania  osób  wchodzących  w  skład  rad  nadzorczych  w  spółkach, 

w których udziały posiada gmina Tarnowskie Góry,

• w sprawie podania taryfy na dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków na terenie 

miasta Tarnowskie Góry w 2012 roku,

• w  sprawie  podania  liczby  pracowników  zatrudnionych  w  Urzędzie  Miejskim 

w Tarnowskich Górach na umowę o prace na czas nieokreślony,

• w  sprawie  podania  kwoty  z  budżetu  miasta  przeznaczonej  na  Galę  Izby 

Przemysłowo – Handlowej w 2011 roku,

• w sprawie podania kwoty z budżetu miasta przeznaczonej na obchody dnia „Bobra” 

w 2011 roku,

• w sprawie podania wykonawcy kolektora północnego, który był  zmodernizowany 

z dzielnicy Sowice do Centralnej Oczyszczalni Ścieków,

• w sprawie podania kwoty przeznaczonej z budżetu miasta na wkładkę w tygodniku 

„Gwarek”,
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• w  sprawie  podania  ścisłego  zakresu  rzeczowego  na  wykonanie  remontu  płyty 

boiska  KS  „Górnik”  Bobrowniki  Śląskie  przy  ulicy  Piotra  Skargi  w  Tarnowskich 

Górach.

Radny  Krzysztof  SZNAJDER zgłosił  wniosek    o  realizację  przedmiotowego  punktu   

porządku obrad Rady  Miejskiej w formie pisemnej. 

Radny  Piotr  SZCZĘSNY poinformował,  że  jest  on  przeciwny  przyjęciu  powyższego 

wniosku,  ponieważ  w  okresie  wakacyjnym  pojawiło  się  wiele  tematów,  które  Radni 

chcieliby przekazać w trybie pilnym Panu Burmistrzowi. Radny poruszył temat stanu drogi 

ulicy Kopalnianej w Tarnowskich Górach. 

Radny Łukasz GARUS poprosił o sprawdzenie czy Regulamin Rady Miejskiej przewiduje 

głosowanie powyższego wniosku.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK wyjaśnił,  że  przyjęcie 

zgłoszonego wniosku skutkuje zamknięciem obrad sesji. 

Radca Prawny, Iwona PORWIT potwierdziła zasadność słów Pana Przewodniczącego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  9  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

5  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  2  Radnych.   1  Radny  nie  brał  udziału 

w głosowaniu.

Wniosek zatem został przyjęty. 

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji,   Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Stanisław KOWOLIK słowami „Szczęść Boże” zamknął obrady XIII sesji Rady Miejskiej 
w Tarnowskich Górach.
Sporządził: M. Solinger

Przewodniczący Rady Miejskiej 

/-/ Stanisław KOWOLIK 
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